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VIIL MESEČNO PISMO

Ljubljana, dne 15. februara 1935.
Draga braćo rotari!

1.) Trideset godina idealizma! Trideset godina obilnoga rada za stvaranje
bolje budućnosti, za sporazum i mir medju narodima, za snošljivo skupno Ziv-
ljenje, za dobru volju ı za služenje bližnjemu! Promotrimoli koliko minucioz-
noga rada obavi pojedini klub na jednom jJedincatom sastanku, ако рго
motrimo koliko uspešnoga rada za zajednicu učini pojedini član vršeći svoje
rotarske dužnosti, pa ako pomislimo, da se takvim radom bavi u preko
3700 klubovaviše nego 150.000 članova. čitavu godinu, sastanak za sastankom
vsake sedmice, dan na dan, uvidjamo da sva ta ogromna radna gradja mora
da urodi obilnim plodom, da uspeh ne može da izostane i da se rotarskome
pokretu nikako ne možeodreći zasluga za zajednicu. Uspesi stoje do kvantitete
ı do kvalitete obavljena rada. Svatko od nas neka bude svestan da je i on
deo te velike svetske zajednice koja ima za sobom toliko uspešnoga i lepoga
rada, a pred sobom pako ogromnezadaće, kojima se ne može odreći priznanja
ako hoćemo da ozbiljno promotrimo položaj u kojem se sada nalazi čovećan-
stvo. — Kada budete u svojim klubovima oko 23. februara 1935 slavili jubilej
Rotary International, cucete toliko lepoga i dobroga o na$im ideama, o našem
radu i o koristi što ih ima pojedinac i zajednica od našeg nastojanja. Raz-
matrajući to ne smetnite s vida činjenicu da je mnogo poteškoća sprečavalo
nastojanje Rotary-a, mnogo zapreka, a i mnogo iznenadjenja. Ali snaga idea-
lista Jest u dobroj volji, u doslednosti i u istrajnosti. Rad sam u pojedinim
klubovima donese sa sobom, ovde onde, veće ili manje neprilike koje bi mogle
da odvrate čoveka bez jake i dobre volje, čoveka koji ne poznaje istrajnogai
doslednoga rada, čoveka koji nije idealist, od nadaljne saradnje. Te su veéeili
manje neprilike gotovo neizbeZive i, ako ih gledamo iz vidika pojedinoga
kluba, Cine se Cestoputa i tako jake kako da bi uzmogle da se radi njih prekine
s radom u klubu. Ali kako drugačije izgledaju, ako ih posmatra sa strane ili
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odozgo objektivan motrilac! Većinom su to sitnice kojima ne treba pripisivati
širega značenja, malenkosti koje se dadu na lak način otstraniti samim iz-
vadjanjem naših principa. Radi razočaranja što ih u svagdašnjem životu do-
zivljamo u javnom, poslovnom i takodjer u privatnom životu — možda i u
klubu samom — štište idealist za trenutak zube, možda i šaku, obriše suzu,
razmišlja možda još koju neprospavanu noć o njima — a domala se toga
otrese, zaboravi šta je bilo — i pred sobom vidi opet samo ideal, oslobodjen
gorke primese, koje mu je donelo razočaranje, stupa opet mirnim promišljenim
i čvrstim korakom napred s dobrotom u srcu i s veseljem u duhu. — Kad se
bude narednih dana u čitavom rotarskom svetu toliko govorilo o 3o godina
rada ı uspeha, ne će biti stvari štetno, ako promislimo takodjer koliko je po-
teškoća bilo treba prebroditi, koliko zapreka otstraniti i preko kolikih je ne-
uspeha trebalo iti vedra lica, dobre volje, zanosna srca, da je Rotary uzmogao
danas zapisati u svoje anale takav razvoj i tako silan uticaj po celoj zemalj-
skoj kugli. Mi pako koji vršimo sitan rad u klubovima, svesni smosi da i naše
staze vode preko neizbeživih zapreka, razočaranja ı neuspeha, ali sve je to
neznatno ı bez značenja naprama interesima zajednice i ne sme da utiče štetno
na normalan ı ugodan razvoj naše stvari. Radi dobre stvari koja nam je toliko
na srcu ı radi interesa za zajednicu stupimo junački preko svih zapreka, a ako
nam to uza svu dobruvolju nije moguće, onda ih otstranimo — ali samo do-
brotom,bez srda i neprijateljstva — nikako pak zbog njih ne skrenimo s puta,
koji nam je označen, nego stupajmo po njem muški i odlučno, vesele ı dobre
volje, svi skupa u bratskoj ljubavi napred za naSim uzvisenim ciljem sluzZenja.

2.) Distriktna konferencija našega 77. distrikta držaće se već 27.1 28. aprila
1935 godine u Ljubljani. Prvobitno odredjeni termin 4. i ;. maja 1935 godine
prenesao sam za sedmicu natrag, budući da sam primio od naše glavne uprave
radosnu vest da nas želi, na svom putovanju po Evropi, posetiti na toj našoj
distriktnoj konferenciji potpretsednik Rotary International Walter Head.
Prisutnost uglednoga rotarskoga dostojanstvenika daće našoj distriktnoj kon-
ferenciji poseban sjaj. — Distriktna skupština, sastanak pretsednika i tajnika
vršiće se dne 26. aprila ove godine, po podne, u Ljubljani. Detaljni program
za distriktnu konferenciju i skupštinu rasposlaću na vreme svim klubovima.

3.) Izbori novih klupskih funkcionara za godinu 1935/36 neka se radi
skorašnje distriktne konference Sto pre obave. Svratite veliku pažnju izboru
svojih voditelja! Iskustvo nas uči da se vrednost klubova menja s vrednošću
njihovih vodja. Osobito glede pretsednika i tajnika savetujem Vama, da iza-
Derete samo takovu braću, o kojoj ste uvereni da će pravim razumevanjem,
dobrotom ı ljubavlju, požrtvovnošću ı idealizmom vršiti svoje poslove što
uzornije, tačnije, a ı uspešnije.

4.) Evropski savetodavni komite imaće svoj naredni sastanak u Anversu
23. 1 24. marta 1935 godine. Ponovno uljudno pozivam sve klubove da mi
smesta Jave, ako žele da se o kakvom konkretnom predlogu raspravlja na tom
sastanku.



s.) Naš ıo klab. Najmladji član našega distrikta, R. C. Karlovac, imao je

svoju ustanovnu proslavu dne 12. januara 1935 godine. Osobita mi je bila cast

i radujem se 8to mi je bila data prilika da prisustvujem inauguraciji toga na-
šega novoga kluba, od kojega očekujem da će se lepo razvijati ı uspešno raditi.

Na ovoj proslavi sabrao se je lepi broj naše braće iz susednih klubova; ras-

položenje je bilo sjajno, bratsko, rotarsko. Ponovno srdačno pozdravljam novi

naš klub i želim mu najlepši procvat!

6.) Omladinska sedmica u rotarskim klubovima biće od 27. aprila do

4. maja 1935. Neka tada naši klubovi posvete posebnu pažnju našoj mladeži

i našem nastojanju u njenu korist! Naša će glavna upravarasposlati u tu svrhu

posebne izveStaje i inicijative.

7.) Kako da uspesno sluzimo javnosti u svojoj domaćoj opštini? U nekom

od naših klubova članovi su najpre medjusobno sami raspravljali na više sa-

stanaka o potrebamasvogakraja. Izradili su si nekaki program ustanova, koje

bi bile korisne opštinarima, na što su pozvali gratskoga načelnika na svoj

sastanak, razvili pred njim svoj program ı predložili mu konkretno izradjene
predloge o sistematskom organizovanju socijalnoga skrpstva, o regulacijskom

nacrtu svoga grada ı svoje pomorskeluke, o regulaciji bliznje reke, o saobra-

ćaju putnika ı razvitku turizma, O akciji za potrebnu vodu u okolici, o izrad-

nji zgrade za narodnuškolu. Pretresli su s njime tačku za tačkom. Uz stvarne
argumente gratski je načelnik usvojio mnogu korisnu inicijativu kluba ı obe-

ćao da će putem gratske uprave realizovati ideje koje su nikle u klubu. Za-

hvalio se Je za pažnju i saradnju pri njegovom teškom ı odgovornom radu. —
Ako ste čitali sedmične izveštaje naših klubova, saznali ste da se je to desilo
29. novembra 1934 u Šibeniku. Mnogokoji klub mogao bi da na jednaki način
posluži svojoj domaćoj opštini.

8.) Gde da se drži 1936 godine nasa distriktna konferencija? Naš Je R.C.
Dubrovnik izneo predlog, da se distriktska konferencija drži 1936 godine u
Dubrovniku. Još prošle godine nudjao nam je za godišnje naše saborovanje
svoju gostoljubivost. Predlog je upravo zamamljiv, pa ćemo o njem rasprav-
ljati dne 27. aprila 1935 godine u Ljubljani.

9.) O rotarskim sastancima u \eCilistima i letovistima porazgovori¢emo se
takodjer na distriktnoj konferenciji. Umoljavam klubove da i o tom pitanju
razmišljaju ı donesu svoje predloge.

то.) 1 za mesto budućega pretsednika nase centralne uprave ima vise kan-
didata. Dosada su mi javljeni kao pretendenti za pretsednika Rotary Inter-
national En. R. Johnson, sadašnji pretsednik Convention CommitteeJa, bivši
prvi potpretsednik Rotary International ı član 6. distrikta, nadalje inž. Do-
nato Geminara, sadašnji prvi potpretsednik Rotary International ı žlan 63. di-
strikta, i dr. Edonard Willems koga predlaze iz svojega 6r. distrikta R.C.
Bruxelles.

ri.) Promene a našem članstva. Meć sam minulog meseca nameravao da
objavim sve promene što su u pojedinim klubovima nastale prijemomi istu-
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pom članova, da svoj članski almanah popunimo i popravimo. Još u decem-
barskom mesečnom pismu zamolio sam bio klubove da mi dojave promene u
članstvu, ali odziva na tu moju molbu nije bilo, stoca ne mogu niti danas da
objavim sve promene. Ponoyno molim bra¢u tajnike da mi bez zatezanja po-
šalju tačan spisak sviju članova, koji su za vremeod tr. julija do 31. decembra
1934 stupili u klub ili istupili iz njega.

2.) Naš je R. C. Vukovar postigao meseca Januara, glede prosečne mesečne
frekvence, rekord ne samo u tekućoj godini nego rekord od postanka našega
distrikta uopste. Sa 95°56 % frekvencom prednjači on svima ostalim klubo-
vima. Iskrena mu hvala!

Naša prosečna frekvenca digla se je u minulom mesecu па 78:58 %. 1 to
је rekord u poprečnoj mesečnoj frekvenci od postanka našega distrikta!

Srdačne bratske pozdrave šalje Vam vazda odani

Dr. Viljem Krejči, guverner 77. distrikta R. 1.

Xx

TRIDESETA GODIŠNJICA ROTARSTVA
Devetnaesti vek iščupao je čoveka iz mira i sredjenosti, pa i primitivnosti

dotadanjeg zivota. Tehnički napredak usadio je u srce čoveka veru, da može
lako znatno povisiti standard svoga života, pa i čvrstu odluku да са povisi.
Tako je nastala trka za dobrima, koja u istoriji čovečanstva nema premca.
Čovek ide u toj trci preko leševa, njegovo srce okruži se tvrdom korom ne-
osetljivosti prema svemušto se njega izravno netiče, i brzina njegovog amoka
ne da mu da vidi prirodu, porodicu, prijatelje, umetnost...

Šikago na početku ovog veka sigurno je mogao poslužiti kao simbol te
ludačketrke. Čovek topla srca, žarka osećanja, duboka smisla za sve što je
lepo ı plemenito, nije mogao lako da i sam krene ovim tempom. Zato je
mladi Paul P. Harris, koji se posle dalekih putovanja nastanio tamo kao
advokat, osećao silnu osamljenost i prazninu u toj sredini i okupio nekoliko
prijatelja sličnog osećanja, koji su u svom medjusobnom prijateljstvu tražili
ı našli ono što im velegradski život nije mogao da pruži.

Ovaj mali krug prvih rotara nije imao velikih pretenzija. Sigurno niko
iz Harrisovog društva nije ni slutio, da je baš to društvo govorilo iz srca sto-
tinamahiljada ljudi, koji su okovani u svoj posao ili zvanje.

Preterana težnja za bogatstvom krha čovečanstvu kičmu, jer zdravlje rase
ı život pokoljenja traži veliku povezanost sa prirodom ı prirodan način života
ı rada, a pre svega mora duh da nadjača materiju, a ne obrnuto. Volja, da
se postignu postavljeni ideali, mora da zrači iz čitave ličnosti pravog, čoveka,
koji ne može da ostaje bez kulture srca ı bogatog unutrašnjeg života.

'To su hteli prvi rotari, ı evo to je uzrok neočekivanog poleta rotarstva
oko čitavog globusa.
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Svaki zdravi organizam, kod kojeg se pokažu znaci trovanja, mora da iz

sebe proizvodi protivne otrove, koji treba da istisnu prvobitni otrov. Ova-

kav otrov za čovečanstvo je trka koja je počela u prošlom veku i koja Još ı

raste, a antitoksin treba da bude rotarstvo, to jest pravo Covecanstvo,srce,

osećaj, prava kultura.

Za ovih 30 godina rotarstva koje se navršavaju na dan 23. februara, ovaj

pokret je mnogo napredovaoi svaki dan sve jače utiče na mišljenje svih važ-

nijih ljudi na zemlji.

Neka narednih 3o godina donese potpunu pobedu rotarstva, pobedu

Ormuzda nad Ahrimanom, pobedu duha nad materijom!

Ljubljana, ı. februara 1935. god. Zdenko Knez.

x

R O T A R Y
il,

PRED TRIDESET GODINA

Dne 23. februara 1905. godine, tokom jednog večera, dozorila je Jedna

misao, kojom se Je bio Paul P. Harris, čikaški advokat, za vrijeme od pet go-

dina bavio. U društvu triju prijatelja: Silvestra Schiele, trgovca. ugljevljem,

HiramaShorey,krojača na veliko, ı Gustava Lohr, montanista-inžinira, postavi

Paul Harris plan za osnutak prvoga Rotary kluba. U povjesnici svoga života

pripovijeda osnivač Rotary-a, kako se Je putem na večeru k Jednome svome

prijatelju počela oblikovati u njegovu duhu predodžba. Obojica posjetiše raz-

ličite trgovine i svakiput pozdraviše se vlasnik ı Paulov gostitelj na najsrdač-

niji način.
Za Paul-a bijaše sve, što bješe vidio ı čuo, od dubokog, dojma. NJegov Je

gostitelj, kako se je vidjelo, razumio da nađe mnogoprijatelja između poslov-

nih ljudi. Paulovi: klijenti bijahu doista poslovniprijatelji, ali ne lični, ı on se
je pitao, da li ima razloga, zašto da ı njemu ne bi uspjelo da bar nekoje od

njih učini ı ličnim prijateljima.
Duhovnase slika Jedne društveno povezane skupine poslovnihljudi pojavi.

Zatim promišljavaše o tom, od kakve bi izvanredne koristi bilo, kad bi u sva-

kom članu imao samo Jednoga stručnog zastupnika svoga posebnog, obrtaili

zanimanja. Članovi bi si uzajmice mogli da pomažu. Odluči se da osnuje jedan

takav klub. Koga da se pozove da pristupi u klub? O jednomebijase na

jasnom: to treba da su ljudi dobre i vesele ćudi.
Eto, tu Je temelj ı duh današnjih Rotary klubova: stručno pojedinačko

zastupstvo ı klub dobrohotnih muževa, koji se međusobno potpomažu.Zasluži
da se istakne, da su se prva četiri učesnika na onom prvom susretaju osjećala
razmjerno tuđi u gradu, da se Je osjetila potreba da se proširi krug. prijatelja
i da su tražili način kako bi navezanoprijateljstvo gajili.
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Na drugomsastanku uveden je u klub tiskar Harry Ruggles. Mjesec dana
kasnije dobio je klub za pretsednika Schiele-a. Predlagala se razna imena za
klub; između ostalih doneseno je po Paulu Harris-u ime „Rotary“, ı klub ga
је smjesta usvojio, ı to prema početničkom običaju, da se članovi sastanu u
poslovnim prostorijama svake sedmice kod drugoga klupskog člana.

Broj članova dizao se naglo. Doskora se odlučilo, da će se članovi sastajati
o podneili uveče u kojem hotelu. Naravno daje to vodilo k pravilnom poslo-
vanju, koje je za sastanke predvidjevalo u prvom redu slobodno objašnjivanje
gospodarskih pitanja članova. Prve godine primilo se u klub i Rufus-a
F. Chapin-a, bankara, kao aktivnoga člana, što je on jos i danas; on je riz-
nicar Rotary International, otkako se je pokret digao do internacionalnoga
udruženja.

Članarine nije klub sakupljao; izdatke se krilo od kazni u visini od so cents
za svaki izostatak od sastanka. Često je Paul Harris izmislio duhovita iznena-
đenja da sastanke poživi da ih učini privlačnima i da promiče pobližnja upo-
znavanja. Harry Ruggles uvede zajednitko pjevanje u klubu, pa i danas još,
nakon trideset godina vodi on pjevanje u Rotary klubu Chicago.

Iz početka polagala se velika važnost па besprikoran gospodarski glas
onoga, kojega se pozvalo da pristupi u klub. To načelo uneslo se Je u zbirku
poslovnih pravila o vladanju, za koje se je izrekao drugi kongres i u kojima
se, izmedju ostaloga, veli: „Rotary klub zahtijeva na gospodarskom području
besprikorno vladanje, poštenje i visoki moral.“

Jednom dozna neki član, liječnik, da je u ljekarstvu izobraženom pro-
povjedniku crkao konj, koji ga je po službenom poslu nosio u gratsku četvrt
k ubogarima na zapadnom kraju grada. Da se pomognečovjeku, koji nije bio
blagoslovljen dobrinama sreće, bilo je upriličeno sabiranje milodara za pri-
Jatelja ubogih, da si nabavi drugoga konja; iz toga razvila se malo po malo
opsežna radinost za služenje općenitosti.

Neprestano Je rastao R. C. Chicago i brojem članova i uticajem. Skrb za
širenje bistva Rotary-a vodilo je članstvo kluba, koje je na svojim poslovnim
putovanjima drugima o njem pripovijedalo. Posjetnici kluba iz drugih gra-
dova pripovijedahu kod kuće o načelima kluba. U povijesnici života Paul-a
Harris-a govori se obzirom na postanak Rotary-a:

„Kada rotari prviput sretnu Paula, događa se, da mu čestitaju na porastu
pokreta pa dodaju: Mislim da ste u početku jedva očekivali, da će pokret
rotarstva obuhvatiti cijeli svijet. Ne rijetko čujje se riječ: Oni su bolje ı uspješ-
nije gradili nego su slutili. Sve to pokazuje, čini se, da se Je smatralo, po opće-
nitom dojmu, da je širenje Rotary-a nešto do tada neviđena i ponajviše
slučajna. Ništa ne bi moglo biti dalje od istine; plan se Je izradio najtočnije i
ozbiljno se Je provodio u djelo.“

(Nastavak u narednom broju.)



RADOMIR JOKIĆ — + 28. decembra 1934.
(Oproštajni govor Dra.V. Kujundžića na grobu | Radomira Jokića-„Bostona“ jo. decembra 1934.)

 

Dragi brate Rotare!

Još nam se, tako reći, nisu ni suze

osušile za našim dragim bratom dok-

torom Kostom Jovanovićem, a ono, eto,

već drugi udar žalosti u Beogradskom

Rotarstvu.

Kao dečko pošao si iz svog sela u

široki svet, što se život zove, trudeći se,

i danju ı noću, da što više znanja ı IS-

kustva stečeš, da bi koristio ı sebi ı svo-

joj okolini. 1 tako prošavši preko Beo-

grada mnoge kulturne centre srednje

Evrope, vratio si se u svoju otadžbinu,

da svojim stečenim znanjem 1 umenjem

digneš ugled Beograda, onda neznatne

prestonice malene Srbije.

Ratovi su prekinuli svaki rad u zem-

lji, pa ı Ti si morao napustiti svoju fa-

+ Radomir Jokić briku ı poći na odbranu domovine.

Ali posle ratova sa udvojenom sna-

gom i clanom Ti se prihvaćaš stvaranja velike i onda jedine fabrike obuća

„Boston“ i za 15 godina neumornog i požrtvovnog rada uspevaš da fabriku

uvedeš u red najsolidnijih industrijskih ustanova u Beogradu.

 

 

 

I tada, Када је trebalo da malo odahneš, da se odmoriš i zadovoljno po-

gledaš za sobom pa da vidiš ostvarene nade i uspehe, o kojima si snevao,

polazeći iz svog sela pre 4o godina, smrt Te zateče ı otrže od Tvog rada ı

"Tvoje mile porodice.

Beogradski Rotary klub, Još pri svome stvaranju pre šest godina, izabrao

Te je za redovnog člana kao najboljeg pretstavnika Tvoga zanata ı Ivoje

industrijske grane.

Draga sestro, ı draga deco milog nam pokojnika!

U ime beogradskog Rotary kluba, Ja vas molim da primite naše najiskre-

nije saučešće u vašem gubitku, a vi, deco, imajte pred sobom uvek sliku vašeg,
oca, puna vrednoće ı požrtvovanja, ljubavi ı odanosti prema poslu ı svoJoJ

porodici.

Nekaje slava bratu Radomiru Jokiću ı večan spomen medju nama!

*



INAUGURACIJA
ROTARY KLUBA
KARLOVAC

Karlovcu, narodnome gradu,
Gdje Korana tiha voda ladna
Zagrli se Kupom zelen sjaja,
A na danak dvanajst januara
I godine trideset i pete
Sastala se braća našeg roda,
Zagreb grada, Sušaka, Ljubljane,
Maribora od sjeverne strane,
Da sa braćom od Karlovca slavna
Temelj tuku, temelj čvrsti dadu
Novom klubu braće od rotara.

Svu tu braću brat guvernor vodi,
Dobar vodja a za dobre ljude.

Sastala se braća dobre volje,
Dobrogsrca, plemenitih želja,
Vedra oka, duše, vjerovanja,
Sve u dobro čovječjega roda.

Brat JAMNICKI pozdray prvi kaze,
Kratkom riječi a istina punom
O vrijednosti naših idejala.
Još brat MARIĆistoriju prića
O postanku novog našeg kluba.
Slayom slavi brata MARKOVIĆA,
LEUSTEKA radinoga druga.
A blagajnik tešku taksu pruža
Baš u ruke brata governora,
Jer bez takse, to se svuda znade,
Nit se radja, nit se mrijet imade.

Tad ustaje brat governor KREJCI.
Mirnom rukom bradulako gladi,
Toplim okom braću svoju gleda,
Toplom riječi braći svojoj zbori:

»U sluzenju sebi, ljudskom rodu,
Sve nas veže čvrsta zajednica.
Nit se pita, gdje koljevka tvoja,
Nit se pita, gdje si mudrost paso,
Nit se pita, koja vjera tvoja,
Nit se pita, koji jezik zboriš;
Već se pita i od tebe traži
Da svoj poso, rad i nastojanje
U poštenju vodiš i dovršiš.
Sebi služeć drugom službu davaj,

8

Mržnju bježi, ljubav svuda sadi,
Povjerenje u svijet Sirni nosi,
Poštovanje i vjeru u dobro.
Ponos dom tvoj, mila rodna gruda,
Svijet ostali ravno rodno polje,
Gdje rotarstvo sijat samo smije
Sjeme zdravo dobroga drugarstva,
Poštovanje za svoje in tudje.
Rotarstvo nam ljepši život nudi,
Rotarstvo je bratstvo dobrih ljudi.
Karlovačkom rotarskom klubu
Čast i slava, na mnogajaljeta!“

Lijepo reko brat governor KREJČI
I mal darak on svećaru dava,
Malen darak kladivo i značku.

Brat LUKINIĆ karlovačkog kluba
Iskren pozdrav kaže governoru,
Iskren pozdrav, čvrsto vjerovanje
U idejal rotarskog pokreta.

Brat OSTOVIĆ,što ga Lika rodi,
Bijeli Zagreb kao svoga hrani,
Skladnomriječi a zanosom jakim
Na dužnosti naše svete kaže.
Odgovornost koju svaki nosi
Vršeć vijerno rotarsko pozvanje.
Radne pčele, trutova ne znamo,
Košnica nam svijet taj vasioni,
Naš rad sitan al košnicu puni,
Stazom dobra naši život vodi,
Рше širi dobre volje svima.
Kotač, simbol rotarskog pokreta,
Darak bjaše bijelog Zagreb grada.

MULANOVIĆLjubljane se sjeća,
Maribora i Sušaka grada,
I pozdravlja braću od tih strana.

Brat SABOTHY,koga dobro znamo,
Kako vrlo naš Maribor vodi,

Karlovčanom odsrca čestita,
Mladjanima gradjanima novim
Rotarskoga ponosnogasvijeta.

Za Ljubljanu SLOKARbrat govori.
Turske glave sve od reda broji,
Na kojima sagradiše kule
Čvrstog, hrabrog Karlovca nam grada.
Kud će suza već na oko brate,



А Мозтагас pjesmom o Turcima,

Jer brat SLOKAR svijet je taj ugledo

U Mostaru Herceg zemlje slavne.

Prijateljstvo novo on pozdravlja,

Zastavicom noviklub okiti.

Još nam RUZICsa sinjeg Jadrana

Novom klubu bratski pozdrav nosi,

Tople želje južnog našeg sunca

Novoj braći na srce polaže.

A PODUJE zanosom poznatim

Svakom klubu svoju počast daje.

Nereda ih po broju i gradu,

Već ih reda po rotarskoj snazi.

Sva im prava 1 dužnosti dava

TI sve časti, što se steči mogu.

Tad brat tajnik čitati nam stade,

Iz daleka što nam žica Javlja.

Pozdrav brata STOJADINOVIĆA,

I LETICE, gazde od računa,

Pa gradova Bratislave davne,

Banjaluke, Seher Sarajeva,

SMUCARSTVO U
JUGOSLAVIJI

"Tamo gde su date prilike smučaju se svi,

Jer Je beli sport u modi. Poput svih stvari

ima i smu€arstvo svoj razvoj. Ako je itko
pozvan da bolje upozna širi svet o udelu što

ga ima naša mlada Jugoslavija u razvoju

smučarstva, pogotovo su to naši Rotary
klubovi.

Jugoslovensko smučarstvo najstarije je u

srednjoj Evropi i gaji se u narodu već naj-
manje 6oo do 7oo godina. Dokazom su nam

za to historijski izvori. Historičar je Val-
vazor u svojoj knjizi „Slava vojvodine Kranj-
ske“, koja je ugledala svetlo 1689. godine,
napisao lepi članak o smučanju, kako je ono
uobičajeno u narodu. Slovenac Herberstein
izdao je Još 1543. godine knjigu o smučanju.
Novinske vesti o tom sportu gotovo su toliko
stare koliko su kod nas stare i novine same.
Nalazimo ih ve¢ 1845. godine.

Nema sumnje da padaju kod nas prvi po-
čeci smuéanja u okolicu kraja Bloke, koja
obuhvata od prilike 35 selišta u Dravskoj

Varaždina, njegovih gorica,

Zagreb grada ı ravnog Рапсеђа,

Beograda, Osijeka sa Drave,

Skoblja silna, Dušanova grada.

Tople glase nosila je žica

Sve u slavu Karlovačkog kluba.

Lonac ne bi poklopca dobio,

Da se KOSTA nije oglasio.

Što je reko — nije puno bilo,

Da je reko — bilo nam je milo.

Službeni se završio deo,

SIRCA vrijedni na pretsjetstvo sjeo.

Tada pjesma vesela zaori,

PLIVERIC je vodja, regens cori.

SIRCA vijerno i snazno pomaze,

Pa jo’ koju i veselu kaze.

A kad zora hoće da se rodi,

SLOKARpjesmu jošte dalje vodi.

Tako bilo je dvanajst Januara

Karlovačkih u slavu rotara!
Kosta.

SKI-ING IN
YUGOSLAVIA

To-day the whole world has taken to the

skis where-ever a suitable opportunity offers,

the white sport having become fashionable.

As everything ski-ing also has its history.

If anybody, the Rotary Clubs certainly can
consider themselves called to acquaint the

world with the role our young Yugoslavia

has in connection with this development.

The Yugoslay ski-ing is the oldest in

Central Europe and has been practised here

for at least 600 to 700 years. This is proved

by historical documents. In his book ,,The

Glory of the Dukedom of Carniola* which

was issued in 1689, the historian Valvasor

has written a nice article on ski-ing as known

amongst the people. The Slovenian Herber-

stein published as early as in 1553 a book

in which he describes, how ski-ing is practi-

sed. Newspaper reports on this sport with

us are nearly as old as the newspapers them-

selves. We find them already in the year

of 1845.



 

TRIGLAVSKO POGORJE Z RIBČEVE PLANINE.

(Fot. prof. Janko Ravnik. Planinski Vestnik.)

banovini, na zapadnoj medji naše Kralje-

vine. Povodom silnih vetrova ima onde op-

sežnih ı visokih snežnih zameta. Budući da

leži Bločka ravan od zoo do 900m nad mo-

rem, snežne su prilike, kako je historijski do-

kazano, već najmanje pred 6oo do zoo godina

prisilile tamošnje stanovništvo da uporablja
na svojim prepotrebnim putevima smučke

kao prometno sretstvo, da njima dodju po

velikom snegu u svet. U Blokama smuča se

staro ı mlado. Smučkama dolazi narod u
crkvu, na smučkama voze mrtvace na nji-

hovom poslednjem putovanju. Bločani imaju

ı svoju smučarsku svetkovinu zadnji dan po-

klada. Tamošnja smučarska opremastarinska
je 1 primitivna kako je primitivan i sam na-

rod u onom kraju. Siroke bukove daS¢ice, za
stremene Zica, eto ti smu¢aka. Najstarije

blocke smucke broje nad 200 godina. Dva
para bila su poslana u muzej za smucke u
Frognesaeternu pri Oslu i par u Deutsches
Museum u Miinchen. Nije još ustanovljeno
·da-li je bločko smučarstvo domaćeg izvora
ali je presadjeno sa severa. Švedski profesor
Wiklund tyrdi da su k nama donesli smučke
Švedi za tridesetgodišnjeg rata. Po svoj pri-
lici biće pravilnije mišljenje da su bločke
smučke domaći narodni izum. Tu misao po-
tvrdjuje prava domaća terminologija, koja je

From olden times this sport has been
practised in the surroundings of Bloke, this
District comprising about 35 villages in the
Drava Banate on the Western frontier of
our Kingdom. On account of violent storms
large and powerful snowdrifts accumulate
here in winter time. The High Plateau of

Bloke being situated about 700 to 900 metres

above the sea level, the snow conditions

have compelled the people there, as is pro-
ved by history, as far back as 600 to 700
years ago to use in heavy snow theskis as

a means of communication on their most.

necessary errands in keeping up their con-
nections with the outside world. At Bloke
young and old people go out on skis. On

skis people come to church, and onskis is

also placed the coffin of the deceased, to
start on same for his last journey. The

people there also have their ski-ing festival,

known of old, which is celebrated on the

Shrove Tuesday. The ski-ing outfit is as old
and primitive as are primitive the people

themselves. Broad boards, made of beech

wood, rigged up with wire, and theskis are

ready. The oldest skis from Bloke are over

200 years old. Two pairs were sent to the

Ski Museum at Frognesaetern near Oslo, and

one pair to the Deutsches Museum at Mu-
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KOČNA IN СЕМТАМЕС 5 ККУАУСА.

(Fot. J. Tavčar. Planinski Vestnik.)

toliko stara koliko je staro ı smučanje, a na-

naša se ne samo na smučke nego ı na pot-

punu opremu. Širemu Je svetu nepoznato da

su, pored severnih naroda Šveda i Rusa, Jugo-

sloveni treći narod na svetu koji ima za

smučke svoj vlastiti domaći izraz „smuči“,

dočim ih Švedi i Norvežani imenuju „ski“,

a Rusi „lyži“.

Sportno smučarstvo razvilo se Je u Jugo-

slaviji jedva po svetskom ratu, ipak je danas

postiglo ogroman razmah. Vrhovna је orga-

nizacija „Jugoslovenski zimskosportski savez“

sa sedištem u Ljubljani, što je razumljivo,

budući da je u severozapadnim predelima

Kraljevine smučarstvo najbolje razvito. Broj

organizovanih smučara iznaša danas približno

24% hiljada. Upravo je toliko, ako ne i više,

neorganizovanih smučara.

Za smučarsko skakanje bila je za posled-

njih Sest godina sagradjena 31 skakaonica,

izmedju kojih je ona u Planici, na tromedji

Jugoslavije, Austrije i Italije, najveća na

svetu; tamo Je minule sezone bio oznadžbom

92 metra zabeležen najduži skok na svetu.

Skakaonica u Planici, gde su lani fenome-

nalna braća Ruud postavila svetske rekorde,

bila je medjutim popravljena tako, da se

sada na njoj mogu izvadjati skokovi do sto

metara.

nich. It has not yet been ascertained, whether

this sport at Bloke is of native origin, or

transplanted from the North. The Swedish

Professor Wiklund maintains that ski-ing

was introduced with us by the Swedes during

the Thirty Years’ War. But it is more pro-

bable that the skis of Bloke are a local

invention. This supposition is confirmed by

the original native terminology which is as

old as ski-ing itself and comprises the whole

outfit. To the world at large it is hardly

known that the Yugoslavs are besides the

Northern nations (Swedes and Norwegians:

»skis“) and the Russians(,lyzi) one of those

three peoples who alone have an expression

of their own for the skis, viz. „smuči“.

Ski-ing as a sport in its proper sense has

only developed in Yugoslavia after the world

war, yet it has made an enormousprogress.

The supreme organisation is called „The

Yugoslav Winter Sports Association“ with

its head office at Ljubljana, as this sport is

most prominently developed in the Western

portions of the Kingdom. The number of

organised sportsmen amounts to about 25.000.

But besides that there is at least as big a

number of those who are not organised.

For practicing jumping with theskis there

have been built during the recent six years

31 jumping pallisades. The largest in the

11.



Preko sto smučarskih domova i kuća pruža
strancima udobnai jeftina konačenja. Snežne
prilike su u alpinskim predelima Slovenije,
u planinama Bosne te po goramajužne Srbije
vrlo pogodne za smučanje od decembra do
kraja aprila.

Godimice vrši se preko dve stotine smu-
čarskih utakmica.
Obzirom nataj historički razvoj i na pri-

rodne prilike mije čudo da je Jugoslavija,
koja pretstavlja u pokrajinskom i folklornom
pogledu krajeve svih mogućih kontrasta, po-
stala u zadnjim godinama Zivahno steciSte
zimskosportne turistike.

world amongst them is at Planica, on the
meeting point of the Yugoslay, Austrian and
Italian frontiers, where during the last season
the longest jump in the world was recorded,
bearing the mark of 92 metres. The jumping
pallisade at Planica where the famous bro-
thers Ruud were establishing world records
last year, has since been improved, so that
jumps up to 100 metres can be obtained
there.

Over 100 Alpine homes and huts offer to
the tourist comfortable lodgings at moderate
rates. The snow conditions in the Alpine
regions of Slovenia as well as in the moun-
tains of Bosnia and Southern Serbia are very
favourable and there is the possibility of
ski-ing given from the month of December
to the end of April.

Every year over 200 ski-ing competitions
take place.

Considering this historical development
and the natural conditions it is not to be
wondered at that Yugoslavia, as a country
offering regionally as well as with regard to
the customs of its inhabitans a manifold
variety of interesting contrasts, has become
in recent years a favourite ground for all

 

kinds of winter sports.

x

ISTORIJA ROTARSTVA U JUGOSLAVIJI
IX. OSNIVANJE KLUBA U VARAŽDINU.

Pobudom Dra Alfreda Leitnera počeli su prvi razgovori o osnutku kluba
u proljeću godine 1930. Rezultat tih razgovora bio je, da je u maju godine
1930 održan prvi sastanak u kavani Central, kojemu su prisustvovali Dr. Ni-
kola Thaller, Dr. Artur Krajanski, Dr. Ernest Krajanski, Dr. Ljudevit Šolc,
Dr. Alfred Leitner, Prof. Vladimir Deduš, Prof. Krešimir Filić i Ante Reiner.
Tom prigodom je član zagrebačkog R. C. Dr. Jovan Raić opširnim govorom
ocrtao ciljeve i bit rotarstva. Na tom sastanku i kasnijim prijateljskim raz-
govorimasazrela je konačna odluka za osnutak kluba. Pospješili su je članovi
R.C. Zagreb Edo Marković, Prof. Franjo Hanaman,Ing. Radovan Alaupović
ı Dr. Vladimir Leustek, koji su u dva sastanka osnivačima kluba dali sve-
strane informacije o rotarstvu i o postupku kod osnivanja kluba. Zaintereso-
vane su i druge licnosti pa je klub u osnivanjubrojio u augustu 1930 veé 14
članova, a tada su započeli redovni sastanci svakoga petka. U septembru 1930
preneseni su sastanci u Grand Hotel Novak.
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Već tada stupio je klub u osnivanju, osim sa patronatskim klubom u Za-

grebu, u vezu sa drugim klubovima, naročito sa Mariborskim klubom,čije je
osnivanje teklo paralelno s našim.

U septembru 1930 brojio je klub 17 Clanova te je 12. septembra te godine
održana utemeljiteljna glavna skupština. Na njoj su prihvaćena klupska pra-
vila, izabrani članovi upravnog i nadzornog odbora, a u sjednici, održanoj
odmah nakon toga, konstituirao se odbor ovako: Pretsjednik: Dr. Ljudevit
Sole, I. potpretsjednik: Dr. Artur Krajanski, II. potpretsjednik: Dr. Nikola
Thaller, tajnik: Ante Rainer, blagajnik: Dr. Alfred Leitner, obrednik: Profe-
sor Krešimir Filić, odbornici: Dr. Miroslay Posmodi i Nikola Bosanac; nad-
zorni odbor: Dr. Ernest Krajanski, Prof. Vladimir Dedu8 i Rudolf Kleinberger.

Naistoj sjednici utvrdjen je poslovni red kluba, a na slijedecoj od 19. sep-
tembra 1930 izabrani su prvi put komponentni odbori.

Dne 16. novembra 1930 izvrsena je svečana inauguracija kluba.
Tom svečanom činu prisustvovali su kao gosti: iz Beča x (inaugurator

rotar Gerbel), iz Graza 3, iz Zagreba ı> sa pretsjednikom Markovićem na
celu, sa SuSaka 1, iz Maribora 2, iz Beograda 2, iz Subotice ı — svega 22.
Dan prije prisustvovala su naša 3 člana inauguraciji kluba u Mariboru. Na-
misao, da se inauguracija Mariborskoga i naSeg kluba obavi zajednički, nije
mogla biti ostvarena iz rehničkih razloga.

Doskora odobrila je Banska uprava Savske banovine pod brojem
107.346/1I/2/r93o klupska pravila.

Dne 16. marta 1931 izvrsio je evropski sekretar Dr. Potter svečanu predaju
chartera. On nosi broj 34o6. Svečanosti prisustvovali su gosti rotari: iz Za-
greba 5, iz Maribora 2, iz Ljubljane 2, iz Osijeka r, a svega Io.
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Za godinu 1931/1932 izabran je pretsjednikom Dr. Artur Krajanski, za
godinu 1932/1933 Dr. Nikola Thaller, za godinu 1933/1934 Dr. Ernest Kra-
janski, a za godinu 1934/1935 Dr. Miroslay Posmodi.

Klub je za vrijeme svoga dosadanjega opstanka Zivo sudjelovao u rotar-
skom radu, prisustvovavsi syim važnijim rotarskim manifestacijama ostalih
domaćih klubova i našeg distrikta. Pojedini članovi kluba marljivo su — pre-
ma prilikama — posjećivali domaće i strane klubove. Dne 22. in 23. augu-
sta 1931 odrzan je u Varaždinu i u Varaždinskim Toplicamaintercity meeting
uz sudjelovanje klubova Zagreb, Maribor, Graz, Celovec, Salzburg, Osijek
ı Pečuh, koji Je uspio mimo sva očekivanja. U svim humanitarnim, kultur-
nim i privredničkim društvima ı pothvatima Varaždinski su rotari vidno
sudjelovali. Sedmični sastanci poznati su ı izvan Varaždina sa svojega vedrog
1 згдаспос tona.

Klub broji danas 2o članova.

x

CEHOSLOVACKA — 66.DISTRIKT ROTARY
INTERNATIONAL

Citao sam o raznim malenkostima iz zivota

Rotary: kako treba da na vreme dolaziš na

sastanak, da ne odlaziš pred zaključak sa-

stanka, da se za vreme predavanja ne za-

bavljaš sa susedom, pa su mi za novu godinu

pale i take malenkosti na pamet — malen-

kosti prijateljstva: čestitke za novu godinu

posebnim pisamcem. Razglednice ili vizitke

tako su hladne i radi konvencijonalnosti

upravo mrske. Novogodišnjica diše duhom

poverenja, greje žarom prijateljstva. Jugo-

slovenski ı československi Rotary klubi ı ro-

tari, razumevši pravilno tu prijateljsku ma-

lenkost, čestitali su si na klupskim sastancima

ili na privatnim domencima svako dobro.

Nemojte, zaboga, misliti da je to nepotrebni

luksus; verujte mi da je to sastavni deo čvrstih

karika udova, spojenih medjusobno čvrstim

prijateljstvom, ljubaznošću, pozornošću, po-

uzdanjem ı društvenošću. Sluzbene ili privatne

novogodisnjice, Sto se uzajmice izmenjavaju,

jacaju u Rotary medjunarodnosluzenje. Nova

godina 1935, usprkos lošim vremenima, puna

je jugoslovenske i československe novogodiš-

njice, 1 ta Cinjenica ogreva srce.

Nekoji československi klubovi, držeći se

ustaljenih tradicija, doprinašaju novčane iz-

nose za besposlene ı za društva za zaštitu
dece, da se reše čestittaka za Novu godinu.

U tu svrhu darovali su ove godine klubovi:
Bratislava Ké 540°—, Cesky TéSin Ké aoo:'—,

Pelhtimov Ké rooo-—, Plzenj Ké soo00'— 1

ТерПсе-Запоу КЕ г500—.

Izmedju ostaloga rada, naš je guverner

rotar Zaba za prve pola godine sluzbeno po-
setio 32 kluba. Njegov rad ide u prvom redu

za tim, kako bi uredio služenje Javnosti.

Od dne 4. do 6. Januara 1935. držao se

III. redoviti meeting Rotary klubova slo-

vačkih ı portkarpatsko-ruskoga u Tatranskoj

Lomnici ı Visokim Tatrama ı uspeo je vrlo

lepo. Sastalo se oko 100 rotara sa svojim

damama iz celoga 66. distrikta. Rotari ız

Česke ı Moravske, udaljeni do rooo km, po-

hiteli su k svojim drugovima u istočnu Slo-

vačku da im iskažu svoju ljubav. Njihov je

rad bio stvaran ı zadahnut osećajem dužno-

sti ı prijateljstva. Sastala se rodbina da se

ozbiljno posavetuje ı ugodno pozabavi. Tamo,

u Visokim Tatrama, stvorili smo vrt za

drveta prijateljstva; posadili smo vec tri

drveta, simbole prijateljstva i dobre volje.

Pozivljem Vas, jugoslovenska braćo, da za

letnje dokolice pohrlite u naše Visoke Tatre,
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u Tatransku Lomnicu, da vidite vrt našega

prijateljstva; primićemo Vas otvorenim srcem.

Prigodom toga našega sastanka u Tatran-

skoj Lomnici bio je dne 5. januara 1935. in-

auguriran, po rotaru guverneru Zabi, 35. klub

Poprad. Taj klub zapala je ugodna duznost

velikoga  medjunarodnoga značaja služenja:

da nastupi rotarski-propagadnoi gostoljubivo

prilikom medjunarodnih smučarskih utak-

mica F.I.S. na Visokim Tatrama na Štrb-

skom Plesu, blizu Tatranske Lomnice, za

vreme od 12. do 18. februara 1935. Novi

klub Poprad već pozivlje na meeting, uz pri-

sustvovanje dama u čast medjunarodnih utak-

mitara F.I.S. za dne 15. februara 1935. u

grandhotelu ,Praha* u Tatranskoj Lomnici

u 21 éas. R.C. Poprad osnovan je zaslugom

R. C. KoSice, i prvi je to tatranski klub.

Na osnovu poslednjih sedmiénih i mesec-

nih izveštaja naših klubova konstatujem, da

se u nekojim klubovima, u ovo zadnje vreme,

referira i predava o SSSR. Osobito se za tu

zemlju zanimaju Brno ı Ceska Trebova.

Da navedem nekoje zanimive podatke ız

naših klubova:

R.C. Bratislava uzdržava od 24. decembra

1934. dalje, čitavu zimu, desetoro siromašne

dece.

Mlada Boleslav priredila je večer s temom:

„Kako da razložimo čoveku koji nije rotar,

što je Rotary?“ Onima koji su glumili ulogu

nerotara odgovarao je tajnik Rudl. To bejaše

IZ NAŠIH KLUBOVA

R.C BANJA LUKA
Sastanci (Meetings): Petak (Fryday) 20.00

Hotel Palace

93. sastanak 4. jan. Frekvencija 66°66 %.

Розје čitanja malobrojne pošte i izveštaja

rizničara o prilogu kluba od 3oo Din kao

pripomoć djačkoj menzi Društva Sv. Save iz

Zagreba, provodi se ostali deo zvaničnog

programa sastanka o internoj Organizaciji

kluba.

94. Sastanak 11. januara. Frekvencija 80%.

Od prispele pošte napominje se naročito IZ-

veštaj R.C. Subotica o polugodišnjem radu
i lepa proslava Charter-svećanosti u Zemunu.

neke vrste tajnički ispit, pa vruće preporu-

čam klubovima da na takav ispit pozovu

svoje tajnike.

Praba, taj naš najstariji i najveći klub radi

na tom da pomnoži broj svojega članstva.

Od skora primio je šest novih članova, ı

otvara 28 prostih klasifikacija.

Teplice-Sanov, koji ima većinom članove

nemačke narodnosti, podržava srda¢ne od-

nose sa klubovima susednoga 73. distrikta

nemačko-austrijskoga. Priredio je medju-

distriktni prijateljski sastanak u Тћегезјеп-

badu pri Eichwaldu u Ceskoj. Na tom је

sastanku bio i rotar guverner Zaba ı članovi

československih klubova: Prag, Toplice-Šanov

i Ustin. L., a iz inostranstva klubovi Dresden

i Zwickau-Glauchau. Sastanak je prošao u

iskrenom prijateljstvu i u težnji za medju-

sobnim razamevanjem.

Naš časopis „Československy Rotari4n“,

kome je potpisani redaktorom, uveo je u

svojem spoljašnom obliku novost, da u rubrici

„Mesti jz klubova“ donaša, uz ime svakoga

kluba, ı sliku odnosnoga kraja. Postupice

imaće takve slike svi klubovi. Ta noviteta

čini list slikovitijim ı deluje takodjer рго-

pagandno za klubova središta, donašajući iz

njih historijske slike zgrada ili takve koje se

odlikuju po svojoj arhitekturi.

Vaclav Rudi, Mlad4 Boleslav,

urednik ,Ceskoslovenského Rotariana“.

JANUAR 1935

Cita se News-Letter i pismo naSega brata

guvernera o radu kluba u sluzenju u zvanju.

Blagajniku se daje u duznost uplatu Per

Capita Tax i zakljudi se telegrafska čestitka

R.C. Karlovcu za svečanost inauguracije na

dan 12. januara.

95. sastanak 18. jan. Frekvencija 86°66 %-

Розје veéere pretsednik pozdravlja br. War-

niera, R. C. Zagreb, kojega sa zadovoljstvom

vidimo treći put u našoj sredini. Čita se pri-

spela pošta od koje se naročito ističe R.C.

Dubrovnik sa predavanjem nerotara g. Rau-

chera „O socijalnom osiguranju“, poziv R.C.

Haarlem na svečanost cveća, R.C. Bart sa

pozivom na prisustvovanje na Levantskom
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sajmu, koji vremenom pada nakon konferen-

cije u Veneciji. Gost br. Warnier dobiva reč,

i prača o svojim utiscima prigodom pose¢i-
vanja Rotary klubova u Francuskoj, a napose

o njihovu razvitku, radu i životu. Ističe ko-

ristan rad francuskih klubova za naraštaj i

decu, ferijalne logore, razvitak turizma, kao

i za političko zbliženje izmedju naroda, u

zadnje vreme naročito izmedju Francuske i

Italije, kojem su mnogo doprineli rotari

medjusobnim posetama ı upoznavanjem. Pre-

davanje bilo je praćeno osobitim interesom

sa strane sviju, pošto je to prvi put da su

imali priliku čuti o Zivotu i radu rotarstva

u jednoj drugoj zemlji od strane brata, koji

se o tome mogaolično uveriti i na neobično

prijatan način prisutne o svojim impresijama

izvestiti. — Br. Warnier poziva naš klub, da

spremi od vremena na vreme kratki dopis u

pogledu propagandiranja turizma u Vrba-

skoj banovini, koji bi se dopisi obelodanili

njegovim zauzimanjem u francuskim rotar-

skim časopisima. Pretsednik se zahvaljuje na

interesantnom razlaganju i moli br. Warniera

da isporuči braći u Zagrebu naše najbolje

pozdrave.

96. sastanak 25. Januara. Frekvencija 8o %.

Prilikom čitanja pošte tajnik upozoruje na

vrlo lepo predavanje rotara br. Boschia R.C.

Subotica „Medjunarodna sedmica dobre vo-

lje“ ı R. C. Dubrovnika sa „Rotarskom kri-

tikom“. Brat pretsednik referiše iz decem-

barskog i januarskog broja ,,The Rotarian“,

navadja u svom referatu veliki broj naročito

interesantnih članaka i ističe koliko se tokom

zadnje godine podigla vrednost OVOg Сазо-

pisa za općenitost, dok je on ranijih godina

bio više posvećen užim potrebama Amerike,

sada više odgovara ı shvaćanju evropskog

kontinenta. Večer je zaključena razgovorom

o ekstenziji pa su u tom pogledu stvorene

pozitivne odluke.

x

 

155 (65 0515. (0) (6 А 10)

Sastanci (Meetings): Ponedeljak (Monday) 2o.oo

Hotel Srpski Kralj

306. sastanak 13. jan. Frekvencija 63°46 %.

Svečana sednica (Ladies Night) uoči prayo-

slavne Nove godine. Gosti-rotari: Dr. Viktor

Ružić, Sušak, Josip Mihajlović, Skoplje,

Dr. Josip Martinis sa gospodjom, Subotica,

Dezider Rot sa gospodjom,Subotica, V. Konen-

Jakobéi¢ sa gospodjom, Subotica, Dr. Ivo

Boschi sa gospodjom, Subotica, Petar Marko-

vić, Zemun, gospodja Admirala Vikerhauzera,

Franjo Novak, Zemun, Kosta Petrović, Ze-

mun, i Todor Mahin, Zemun. Gosti-nerotari:

turski poslanik g. Haydar Bey, nemacki po-

slanik g. von Heren sa gospodjom, poljski

poslanik ¢. Schwarzburg-Giinther, savetnik

rumunskog poslanstva g. Patiu, rumunski voj-

ni izaslanik g. Cretzulescu, rumunski trgo-

vački ataše g. Jakša sa gospodjom, savetnik

čehoslovačkog poslanstva g. Dr. Fiš sa gospo-

djom, generalni konsul g. Schwarz, Zurich,

g. Aleksandar Obov, g. Jean Hussar, g. Bern-

sten sa gospodjom ı dve kćeri, g. Dr. Pokorni,

g. Dr. Slavko Šećerov sa gospodjom, gospodja

Dr. Alakalaj, g. Dr. Josip Kulundžić sa go-

spodjom, g. Al. Minh sa gospodjom, г. Јег-

mije Protić sa gospodjom, g. Ivan Matko,

g. Lebedev. U o časova pretsednik je otvorio

ovu svečanu sednicu pozdravljajući sve goste,

a naročito strane poslanike: turskog, polj-

skog, nemačkog, čehoslovačkog i rumunskog.

Takodje je pozdravio ı člana našeg kluba

Dr. Milana Stojadinovića, koji je prvi put

kao ministar prisutan u klubu. Zatim je se-

kretar br. Koen ukratko objasnio ciljeve

rotarstva kao ı stanje rotarskog pokreta u

Jugoslaviji i u celom svetu. Za vreme večere

održao je sekretar br. Koen svoj uobičajeni

novogodišnji govor. Vedri, šaljivi ton ovog

duhovitog govora mnogo je doprineo opštem

veselju, te su gosti u najlepšem raspoloženju

ostali, dok se mladež zabaljala igrom do dva

sata ujutru.

3o7. sastanak 21. jan. Frekyencija 59°62 7.

Gosti-rotari: Kosta Popović, Skoplje, Vasa

Isajlović, Pančevo, Rudolf Knežević, Osijek.

Nerotari:g. Jerko Markovina,Split, g. Dr.Slav-

ko Muzinié, Beograd, i g. Dr. Andra Nikolié,

Beograd. Pretsednik izveštava braću o teškom

gubitku koji je naš klub pretrpeo smrću brata

Radomira Jokića, jednog od naših najstarijih

članova. Sekretar Koen čita pismo Rotary

Kluba Zagreb, kojim nam zahvaljuju na tele-

grafskom izveštaju o prijemu br. Ede Mar-

koviéa, počasnog člana Zagrebatkog Kluba,
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za redovnog člana našeg kluba. Posle toga

održao je predavanje br. Pelivanović koji se

vratio iz Atine, gde je bio kao pretsednik

jugoslovenske delegacije pri Privrednom sa-

vetu Balkanskog sporazuma. Prvo je govorio

o konferenciji i izneo ciljeve ı prijateljski

duh u kome saradjuju sve zainteresovane

države na toj konferenciji. Zatim је гоуопо

o svečanoj sednici koju je Atinski Klub pri-

redio u čast učesnika konferencije ı intereso-

vanju turskog delegata za rotarski pokret

koji u Turskoj još ne postoji. Turski delegat

je zamolio br. Pelivanovića da ga o svemu

obavesti kako bi ı u Turksoj moglo da se

počinje sa osnivanjem Rotary klubova.

308. sastanak 28. jan. Frekvencija 6r'rr %.

Gosti-rotari: Miroslav Ploj, Maribor, Viljem

Nemenz, Ljubljana, Drag. Patrnogić, Skoplje.

Nerotari: g. Ivan Matko, g. inž. Dragutin

Harazim, g. Lujo Harazim mladji. Pretsed-

nik otvara sednicu ı izražava radost da danas

ima prijatnu dužnost da primi dva nova

člana, i to: Edu Markovića i Dr. Andru

Nikolića. Zatim se obavlja prijem novih čla-

nova. Sekretar Koen upozorava braću na

januarski broj „Jugoslovenskog Rotara“ gde

u izveštaju Šibeničkog kluba čita plemeniti

gest našeg pastpretsednika Minha, koji je
osigurao školovanje na univerzitetu Jednom

siromašnom studentu iz Šibenika. Čita se

pismo R.C. Šibenik kojim nam zahvaljuju

za OVO dobročinstvo br. Minha. Sekretar

Koen zatim govori o našem časopisu „Jugo-

slovenski Rotar“. Ovaj časopis pokrenuo je

pastguverner Dr. Stojadinović za vreme svog

guvernerstva ı umeo već u prvoj godini da

ga uzdigne na takvu visinu da je zaisto po-
stao omiljeno glasilo sviju jugoslovenskih
rotara a vrlo cenjeno i kod rotara drugih
zemalja. Sadašnji guverner Dr. KreJči održao

je list na istoj visini trudeći se da ga još
usavrši, na čem smo musvi blagodarni. Sekre-
tar bi imao još predlog da u svakom broju
izadje po neka lepa slika iz naše zemlje sa
kratkim engleskim tekstom, jer ovaj list do-
speva u Rotary klubove celog sveta, pa bi

to bilo odlično propagandno sretstvo za našu

lepu domovinu. Zatim je g. inž. Dragutin
Harazim održao jedno veoma interesantno

predavanje sa projekcijama: „O izgradnji

modernih autodrumova u Nemačkoj.“

 

R. C. DUBROVNIK

Sastanci (Meetings): Cetvrtak (Thursday)20.00

Hotel Imperial

85. sastanak 3. jan. Frekvencija 77°78 %.

Pretsjednik čestita članovima Novu godinu.

Čitaju se izvještaji. Utvrdjuje se da je pro-

sječna frekvencija kroz 1934 iznosila 82°04 %,

najjača je bila u februaru, a najslabija u

augustu. Sedmero braće imalo je frekvenciju

preko go %, petero preko 8o, četiri preko 7o,

a samo dva ispod 7o, ali preko 6o %. Na

ovom sastanku održao je g. F.Raucher kao

gost predavanje o socijalnom osiguranju u

našoj zemlji.

86.sastanak ro.jan. Frekvencija 77°78 %.

Kao gost prisutan je rotar ing. Dukič iz

Ljubljane. Tajnik je preveo dva karakteri-

stiéna odlomka iz izvjestaja R.C. Wilesden

West (o ranom odlazenju sa sastanaka ı o

rotarskim kriti¢arima). Zapazeno je da je u

The Rotary Wheel pretsjednik 12. distrikta,

rotar Southan, u prikazu svoga putovanja po

Sredozemnom moru opisao ı Dubrovnik, gdje

se je sastao sa našim članovima. Kod izyje-

štaja iz zvanja provedena je diskusija o pen-

sijama i pensijonerima. Istaknuto je ovo miš-

ljenje: ı) treba onemogućiti da se penzijama

stvara konkurencija ljudima iz slobodnih

profesija, koji se isključivo oslanjaju na vla-

stite snage i 2) ne treba se bojati penzija

„onih ljudi, koji su za javni interes uložili

svoje snage, a koji te penzije ne iskorišćavaju

da sebi stvore lakše uslove u slobodnoj

utakmici.

87. зазгапак. 17. јап. Бгекуепаја 83'33 %.

Na ovom sastanku, pored čitanja izvještaja,

odrzano je predavanje br. Stjepa Svilocossi

„O duševnom odgoju mladeži“, u kojem је

predavač naročito pledirao za pacifistička

shvatanja u odgoju. O samoj temi vodjena

je ı diskusija.

88. sastanak 24. jan. Frekvencija 88'8o %.

Sastanak je bio u svečanom raspoloženju, Jer

se obavilo primanje u članstvo novog brata

Franja Rauchera. Tom prigodom održao je

pretsjednik br. Bravačić vrlo uspjelo instruk-

tivno predavanje o ideologiji i organizaciji

rotarskog pokreta. — Br. Hrozniček održao

je predavanje o pitanju izmjene rotarskih
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ciljeva, te Je u konciznom pregledu pri-
kazao dva oprečna gledišta, od kojih svako
ima svoje dobre razloge. — Br. Marković je
referisao o radu českoslovačkih klubova, a

br. Curlin 0 200. sastanku kluba u Sarajevu.
89. sastanak 31. jan. Frekvencija 77°78 %.

Osim čitanja redovite pošte na ovom sa-
stanku podnešena su dva zanimiva izvještaja

o radu inostranih rotara. Br. Kristić referisao

je o klubu Logrono (u Španjolskoj), a brat
S. Svilocossi o klubu Graz. Na kraju se

diskutovalo o uredjivanju „Jugoslovenskog

Rotara“.

x

R. C KARLOVAC

Sastanci (meetings): Cetyrtak (Thursday) 20°00

Velika kavana

r.sastanak 12.jan. Frekvencija 100700 %.

2.sastanak 17. jan. Frekvencija 81°25 %.

3.sastanak 24. jan. Frekvencija 68-75 %.

4. sastanak 31.jan. Frekvencija 93°75 %.

Naš prvi sastanak održan je 12. januara
o. god. kada je brat guverner Dr. Krejči
Viljem proglasio klub osnovanim. Inaugura-

cija kluba bila je prisustvovanjem našega

brata guvernera toliko svečana, da će karlo-
vačkim rotarima ostati u trajnoj uspomeni.

Guverner Je svojim lijepim govorom ı pre-

davanjem o rotarskim ciljevima zadužio svu

našu braću, koja spontano obećaše trajnu
vjernost rotarstvu. Na inauguraciju kluba
dodjoše u velikom broju braća iz Zagreba
na čelu sa svojim uvaženim pretsjednikom
br. Ostovićem, koji su kao kumovski klub
doprineli mnogo ovoj svečanosti. Isto tako
počastiše nas tri brata R: C. Ljubljana, pret-

sjednik R.C. Maribor i br. Dr. Ruzié R.C.

Su$ak. Slava bi jo8 bila potpunija, da joj je
mogao prisustvovati naš kum brat pastguver-

ner Edo Marković, koji nam je za vrijeme

osnivanja bio desna ruka. Slavlje je proteklo
u pravomrotarskom raspoloženju, pa i ovime

svima sudionicima, a i onima koji nam česti-
taSe, srda¢na hvala.

Na sastanku od 17. januara o. god. ras-
pravljalo se je u glavnome o budućem radu
kluba. Reasumirao se je dosadašnji rad i
stečena iskustva, pa je na osnovu svega toga
odlučeno, da se svojski prihvatimo rada na
bazi rotarskih ciljeva. Riješene su i interne

klupske stvari, administrativne i tehničke, i
provedena raspodjela budućeg rada.

Nasastanku od 24. Januara o. god. održao
je aktuelno predavanje br. Dr. Lukinić Beri-
slay o temi „Nužna obrara u kaznenom
pravu“. U svome zanimivom predavanju pri-
kazao je na vrlo lijep i razumljiv način vrste
nužne obrane i zakonske propise o nužnoj
obrani.

Na sastanku od 31. januara o. god. po-
sjetiše nas francuski konzul g. Gareau i brat
Raymond Warner R.C. Zagreb. G. Gareau
održao je vrlo interesantno predavanje o
francuskoj svjetskoj politici pokazujući na
ulogu Francuske u svijetu i radu oko održa-
nja svjetskog mira. Dotakao se historičkih
važnih dogadjaja Као Versailles, Locarno,
Rapallo, Saare i dr. Prikazao je smisao Lige
naroda i zaključio, da je Francuska danas
optimistički raspoložena, a da i drugi narodi
mogu mirno gledati u budućnost. Br. War-
nier održao je predavanje o rotarstvu u Fran-
cuskoj i o francuskoj rotarskoj štampi. Pre-
poruca, da se rotarske veze i u tome smijeru
iskoriste ı da i naši klubovi iznašaju putem
Pariškog rotara svoje radove pred svjetsku
JaViiOst.

Xx

 

R. C LJUBLJANA
Sastanci (Meetings): Sreda (Wednesday) 20.00

1. V.—31. X. Hotel Bellevue
1. XI.—30. IV. Hotel Union

191. sestanek 2. jan. Frekvenca 9189 %.
Ko nam je brat predsednik ¢estital k no-
vemu letu in nam #elel le najprijetnejSe, nas
je obenem pozval k sodelovanju pri pripra-

vah za distriktno konferenco. Br. Polié je na-

daljeval svoje poročilo o turneji Glasbene

Matice po Bolgariji.

192. sestanek 9. jan. Frekvenca 78°38 %.

Brat pastpresident dr. Zirovnik nam je podal

pester popis syoje Zivljenjske poti. Nato nam

je br. dr. Pavlin podal pregled informacij
glede obdavéevanja aytomobiloy ter primer-

ја! пазе stanje z razmerami v inozemstvu.

193. sestanek 16. jan. Frekvenca 81:08 %.

Na tem sestanku smo sli§ali idejno preda-

vanje br. Ljubića o sluzenju v klubu. Preda-

vanje je tako skrbno sestavljeno, da brat
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guverner že sedaj določa br. Ljubića za ге-

ferenta o tem predmetu na distriktni kon-

ferenci. Brat arhitekt Costaperaria je nato

poročal o našem pohodu v Karlovac, kjer

smo prisotstvovali svečani inauguraciji nO-

vega Rotary kluba.

194. sestanek 23. jan. Frekvenca 75°68 7.

Ta dan smo imeli dragega gosta-nerotarja

g. dr. Karla Hagemanna, intendanta iz Ber-

lina, ki ga je vpeljal br. Polié. Po porocilu

br. Lorgerja o rotarskem tisku nam je gost

pripovedoval o svojem znanstvenem delu in

o delu na polju gledališke umetnosti. Izredno

zanimivo pripovedovanje nam je dalo globok

vpogled y osebnost in delo gosta.

195. sestanek 30. jan. Frekvenca 81'08 %.

Poleg g. dr. Hagemanna sta nas obiskala Se

dva draga znanca, brata Stanko Sirca in

*Dragan Tomljenovi¢ od Rotary kluba Za-

greb. Brat guyerner nam je predaval o ne-

katerih mislih, ki se mu vzbujajo, ko opa-

zuje materialistitno usmerjenost sodobnega

élove8tva, ki iste povsod korist, pozablja pa

na kulturo duha in srca. Ta miselnost se

mora maStevati na prihodnjih generacijah.

Nato je Se br. dr. Kmet podal zanimivo po-

drobno porodilo o poteku tekmovanj za slo-

vansko smuéarsko prvenstvo na Pokljuki.

%

 

R. C MARIBOR

Sastanci (Meetings): Ponedeljak (Monday) 19.30

Менка Кауагпа

202. sastanak 7. јап. Егекуепса 70°58 %.

Gost br. Anton Agnola od Rotary kluba

Ljubljana. Čitanje božičnih in novoletnih

yoscil tu- in inozemskih kluboy. Br. Ploj je

poroéal o sestavi novega kabineta ter о по-

tranji in zunanjepolitiéni situaciji. — Klub

je votiral Din 4000-— za zimsko pomczno

akcijo mariborske ob¢ine.

203. sestanek 14. jan. Frekyenca 78°79 %.

Gosti: br. Viljem Nemenz od Rotary kluba

Ljubljana in g: ing. arch. Vladimir Subic,

gradbeni svetnik iz Ljubljane. — Prvič od

obstoja kluba je zavihtela smrt nad nami

svojo koso ter zadela enega naših najboljših,

br. Ničifora Pivljakovića. S pokojnim bra-

tom je izgubil klub rotarja, ki je zivel z naj-
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yetjim idealizmom za rotarsko idejo in za

klub in ki je uzival пајуесје simpatije nas

vseh. Po globoko obéutenih besedah brata

predsednika so se vsi navzočni dvignili s

sedežev ter se s klicom „slava“, nato pa še s

kratkim molkom oddolzili manom pokojnega

brata. Br. Rapotec je poročal o delovanju

Rotary klubov Harbin, London, Pariz, So-

fija in Tokio, nato pa o vsebini centralnega

rotarskega glasila ,The Rotarian“ ter rotar-

skegabiltena za Egipt, Palestino in Sirijo. —

Brat predsednik je poro¢al o inauguracijskem

meetingu Rotary kluba v Karloveu. — Klub

je votiral Din rooo'—K kot prispevek za spo-

menik viteškemu kralju Aleksandru I. Uedi-

nitelju.

204. sestanek z2r.jan. Frekvenca 6o:6o %.

Gosti: rotar Richard Poche od Rotary kluba

Wien ter profesor g. Franjo Baš, banovinski

arhivar, in profesor g. dr. Ignacij Fludernik,

oba iz Maribora. — Najprej se Je določil

datum za skupni izlet v Varaždin (petek

dne 8.februarja), nato pa je рогоса! brat

tajnik o vsebini januarske številke „Јиво-

slovenskega Когагја“ ter o delovanju jugo-

slovenskih rotarskih kluboy, br. Brencié pa o

rotarskem gibanju na Poljskem. — Najvaz-

пејо госко tega meetinga je tvorila izredno

zanimiva in aktualna diskusija o 4ournem

delovnem tednu. — Namesto venca na grob

pokojnega br. Pivljakoviéa je klub daroval

та reveze Srbske pravoslavne cerkvene ob-

čine v Mariboru Din s00'—.

205.sestanek 28.jan. Frekvenca 84°84 %.

Gost profesor g. Franjo Ba’, banovinski arhi-

var, Maribor, ki nam je v proslavo 7oolet-

nice smrti velikega srbskega prosvetitelja

sv. Save orisal politiéni in kulturni polozaj

takratne Srbije in ostale Evrope, nato pa

delovanje velikega vzgojitelja srbskega na-

roda ter njegov pomen za razvoj srbske do-

mače kulture, srbske demokracije in srbske

pravoslavne cerkve. — Brat predsednik in

bratje Blanke, Kiepach in Zupanc so se dne

26. januarja udeležili meetinga Rotary kluba

Graz. Na tem meetingu je posetil graški klub

guverner 73. distrikta, rotar Robert Burgers

iz Kolna, ki je v svojem oficielnem govoru

z izrednim zadovoljstvom omenil nayzoé-

nost zastopnikov jugoslovenskega rotarskega

distrikta ter Ji naro¢il iskrene pozdrave za



vse jugoslovenske rotarje. Guverner Biirgers
se je z navduSenjem in s spo’tovanjem spo-
minjal tudi brata pastguvernerja Stojadino-
vi¢a, s katerim ga veže iskreno prijateljstvo,
odkar sta se spoznala na rotarski konvenciji
v Detrottu. — Br. Loos je referiral o kon-
gresu jugoslovenskih hotelirjev v Zagrebu.
Aktualnemureferatu je sledilaživahna debata.

  

=  R. C. NOVI SAD
Sastanci (Meetings): Petak (Friday) 2o.oo

Hotel Kraljica Marja

232. седница 4. јан. Фреквенција 85:71 %.

Ова седница била је нарочито свечана:

на њој је први пут, откако је министар

просвете, претседавао бр. Стеван Ћирић,
Стога су сви предмети на дневном реду,
према једнодушној жељи свих чланова,

били одложени за наредни састанак. Олу-
чај је хтео да овој седници присуствује,

после шестмесечне отсутности, и први

потпретседник клуба Др. Бранко Петро-

вић. Обојици су при уласку у клупске

просторије приређене дуге и срдачне ова-
ције. — После уобичајене вечере поздра-

вио је брата претседника и честитао му

на реткој части у име све браће брат

'Ж. Когдановић, нагласујући једнодушно
уверење свих чланова, да је наша про-
света његовим именовањем добила до-
стојног претставника и да ће је он сва-
како умети дићи на ону висину која
буде најбоље одговарала савременим по-
требама народа и отаџбине. Гаранцију

за то види у његовом целом животу и
раду. — Брат претседник, захваливши
товорнику и браћи на спонтаном дочеку
и срдачним честиткама, поздравио je
брата Др. Петровића; овај је захвалио
претседнику на љубазним речима и ис-
поручио свој браћи дирљиве поздраве
Др. Гедеона Дунђерског, првог претсед-
ника клуба. У вези с тим одлучено је,

да се бр. Дунђерски писмено поздрави.

Седница је настављена у пријатељској
измени мисли и добром расположењу све
до 23.830 часова.

238. седница11. јан. Фреквенција 85:71 %.
По отворењу седнице и секретарском из-

>

вештају о последњим новостима у Ротар-
ству, одржао је предавање «0 аутомобил-
ској индустрији» бр. Душан Зечевић.
Сама опсежна тема, коју је до танчина
разрадио предавач, показала се као један
од најактуалнијих проблема данашњице,
чије решење не трпи одлагања. Развила
се опширна и исцрпна дискусија из које
је резултирала једнодушна одлука, да, се
замоли бр. Др. Николић, да припреми ре-
ферат о Друштву за путове уз неопходни
коментар, као и о могућности оснивања
овога друштва у Новом Саду.

234. седница 18. јан. Фреквенција, 88:60 %.
Према обећању, датом на прошлом са-
станку, на овој седници одржао је брат
Др. Николић свој реферат о Друштву за
путове — уз коментар његових пра-
вила — која је затим ставио на увид
члановима. Реферат је обухватао многе
интересантне податке о разним перипети-
јама кров које је овај проблем морао
проћи, док није добио своје решење у
Друштву за унапређење и изградњу пу-
това. Нагласио је да, обзиром на прилике
у нашем подручју, оснивање овог дру-
штва у Новом Саду постаје насушна по-
треба и да је питање путова на терито-
рији северног дела Дунавске бановине
неупоредиво важније од било ког другог
питања. Мишљења је да би се оснива-
њем сличног друштва у Новом Саду тре-
бало што пре приступити. — Одлучено
је, да клуб као такав остаје само покре-
тач и инициатор ове акције, а делегирају
се браћа Др. Бранко Николић, Др. Секу-
лић, Др. Бранко Петровић, Инж. Маној-
ловић, Грачанин, Зечевић и Др. М. Пе-
тровић да ступе у везу са лицима и

организацијама које су се овим питањем
већ бавиле, у циљу да се у Новом Саду
оснује Друштво за путове.

9385. седница 25. јан. Фреквенција 82:85 %.

Пошто је претседавајући отворио седницу
и поздравио присутне, секретар је под-

нео извештај о приспелој пошти и не-

дељним извештајима домаћих клубова.

На овој седници није било других тачака

дневног реда будући да је као последња
у месецу посвећена пријатељству и дру-

товању.

0



К. С. О51ЈЕК
Sastanci(Meetings): Četvrtak (Thursday) 2o.oo

Grand Hotel

263. sastanak 3.jan. Frekvencija 83:33 2.

Tajnik izvješćuje, da je čestitao br. Letici pri-

godom njegova imenovanja pomočnikom mi-

 

nistra financija; zahvalu na čestitci primili

smo od brata ministra Dr. Popovića. R.C.

Opava zahvaljuje na €estitci prigodom pre-
daje ¢artera. Tajnik izvje8¢uje, da je poslao
centrali iskaz članstva a blagajnik bude
upuéen, da podmiri Per Capita Tax za prvi

semestar o.g. Br. Poljak čita budget R.I a
br. Govorković drži referat o članku, izašlom

u „The Rotarian“: „Da li je komunizam ne-
izbježiv.* Pretsjednik čestita braći pravo-
slavne vjeroispovijesti srda¢ni: „Hristos se
rodi“, čemu se sva braća pridružuju.

264. sastanak ro. jan. Frekvencija 87°50 %.
Pretsjednik pozdravlja br. Franka od R.C.
Zagreb i moli ga, da isporuči pozdrave braći
u njegovu klubu. R.C. Karlovac nas poziv-
lje na inauguraciju; pošto nitko ne može
tamo da putuje, imade se poslati čestitka.
Tajnik je bio u Beogradu kod brata ministra
financija Dr. Stojadinovića i u klubu te ispo-
ručuje pozdrave. R.C. Catania nas pozivlje
na proslavu roogodišnjice kompozitera Be-
linia; čestitat ćemo. Brat guverner traži ne-
koje podatke, koji će mu se odmahpriposlati.
Brat pretsjednik javlja, da je sa ı. januarom
istupio iz kluba Josip Hartl. Brat guverner
Salje nam dopis W. B. Thorne, sekretara R.C.
Phone Covin, Kalifornija, u stvari korespon-

dencije sinova rotara, odgovorit će mu sin
našeg pastpretsjednika br. Dr. Kaisera. Brat
Dr. Kaiser drži predavanje „Uredbao zaštiti
novčanih zavoda“. Br. Krešić drži referat o
ishrani nezaposlenih radnika, o čemu on već
četiri: godine vodi brigu.

26%. sastanak 17. jan. Frekvencija 87°50%.
R. C. Haarlem pozivlje nas na sve¢anost pro-
ljetnoga cvijeća. Brat pretsjednik čita VII.mje-
sečno pismo brata guvernera, koje je sa veli-
kom pažnjom saslušano. Br. Krešić referiše,
da je u Beogradu razgovarao sa direktorom
К.1. Dr. Stojadinoviéem 1 bratom guver-
nerom; isporučuje pozdrave, ı obojica obe-
ćaše da će skoro posjetiti naš klub; zatim

drži predavanje o akciji dužnika. Brat pret-

sjednik čestita bratu domaru Hiniću njegovu

krsnu slavu Sv. Jovana, čemu se sva braća

iskreno pridružuju.
266. sastanak 24. jan. Frekvencija 91°67 %.

Pretsjednik pozdravlja goste braću Franka

R.C. Zagreb ı Ing. Rogulića R.C. Vukovar.

R.C. Zagreb nas pozivlje, da ispunimo duž-

nost zadnje distriktne konferencije ı da po-
šaljemo za podmirenje troškova regionalne

konferencije po članu Lire 2:— ili Din o9:'—;
bit će udovoljeno. Br. Govorković referiše iz
T.N.L. o Alfredu Nobellu, br. Dr. Pintero-

vić referiše iz „LU“ o jednom članku iz

„Slovenca“ o Rimskom paktu. Br. Dr. Uzelac

drži predavanje o tuberkulozi. Br. Dr. Batori
drži referat o članku, koji Je izašao u „Der
Когапег“ од Ог. Mutmanna: „Leben und
Tod.* Tako bogati program već davno nismo
imali, pa se je za naredne sastanke prijavilo
mnogo braće, da održe svoja predavanja i
razne referate.

267. sastanak 31 jan. Frekvencija 79°17 %.
Otvarajué pretsjednik sastanak, komemorira
smrt bivšeg našeg člana a sada pretsjednika
opštine Vlade Malina, koji je uvijek imao
pred očima rotarske principe pa ćemo ga
zadržati u harnoj uspomeni. Tajnik čita po-
slanicu rotara Dr. Pottera i cirkular brata
guvernera čijim je zahtjevima udovoljeno, a
ı Per Capita Tax doznačena je, samo ne
imademojošte potvrde iz Chicaga. R. C. Du-
brovnik nas pozivlje na putovanje u Engle-
sku. U smislu VII. mjesečnog pisma brata
guvernera povela se je debata o rotarskoj
štampi pa je zaključeno, da smo sa redak-
cijom našeg lista vrlo zadovoljni, naša do-
maća štampa takodjer prati sa simpatijom
naš pokret ı donaša sve što im šaljemo.
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К. С. РАМСЕМО

Sastanci (Meetings): Petak (Friday) 20.00

 

Pivara Vajfert

187. sastanak 4. jan. Frekvencija 72°80 %.

Tajnik ita polugodi§nji izveštaj. Br. Kund
zahvaljuje se bratu tajniku na predanom radu
i izveštaju. Izveštaj će se poslati svima do-
maćim klubovima. Referiše se pošta. Primili
smo mnoge čestitke od domaćih i inostranih

21



klubova povodom Novegodine. Br. Isailović
srdačno čestita rodjendan pretsedniku bratu

Spaiću. Br. Kund daje opširan referat o radu
nemačkih i austrijskih klubova.

188. sastanak rr. jan. Frekvencija 68°25 %.

Ста зе pošta. Brat governor traži da mu se

pošalje istorija o osnivanju našeg kluba, koju

će objaviti u jednom narednom broju „Jugo-

slovenskog Rotara“. Br. Darvaš daje iscrpan

referat o radu švajcarskih klubova. Br. Schultz

referiše o svojoj poseti R.C. u Beču.

189. sastanak 18. јап. Frekvencija 95'24%.

Pretsednik pozdravlja gosta g.Ivana Stefa-

novića ı želi mu ugodan boravak u našem

krugu. Čita se mesečno pismo brata guver-

nera. Br. Dr. Hadija nas izveštava da zbog

bolesti istupa iz kluba. U br. Hadiji gubi

naš klub Jednog od svojih najboljih članova.

Brat Hadija bio Je pretsednik našeg kluba

1932./1933. god. Br. Pavković-Bugarski daje

referat iz svog zvanja o suzbijanju trahoma

u gradu Pančevu u 1934. god. Br. Isailovié

govori O Obaveštavanju Javnosti. Obavešta-

vanje javnosti je Važno, pošto mnog! imaju

pogrešno mišljenje o rotarstvu. Potrebno bi

bilo u lokalnom listu donašati vesti o radu

našeg kluba, ı otštampati pojedina interesantna

predavanja, koja se održavaju u klubu. Na

ovaj način gradjanstvo će steći pravu sliku

o našem radu. Br. Srdanović referiše nedeljne

izveštaje domaćih klubova.

190. sastanak 25. jan. Frekvencija 85°72 %.

Tajnik čita poštu. Državna realna gimnazija

nas poziva na proslavu Sy. Save, na kojoj će

se dodeliti nagrada našeg kluba iz fonda

blaženopočivšeg Viteškog Kralja Aleksan-

dra I. Ujedinitelja za najbolji temat o radu

blazenopotivseg Kralja za svetski mir. Refe-

risu se nedeljni izveštaji domaćih i inostra-
nih klubova.

x

R. C. SARAJEVO
Sastanci (Meetings): Ponedeljak (Monday) 20.00

Hotel Europa

 

196. sastanak 3.dec. Frekvencija 57°69 %.
Saop$teno je pismo Miss Toombs kojaje bila

u grupi engleskih rotara koji su letos po-

setili Sarajevo. Ona se ођгаса za adresu

а. Branka Babića, studenta na Cambridge

univerzi, koga žele da pozovu da im govori
o Jugoslaviji. U svojem pismu stavlja nam
razna pitanja u vezi sa knjigom Louisa Ada-
mi¢a ,The Native’s return“ koja se i u En-

gleskoj mnogo čita. Tajnik je pročitao pasuse
iz članka Nikole Tesle na engleskom jeziku
kojima on odgovara Adamiču na njegove
tedenciozne ispade u toj knjizi. — Primljen
je paket brošura rotara Dr. Spišića „Pomoć
sakatoj djeci* koje ¢e biti delomiéno rasturene
medju braćom rotarima a delomično putem
Crvenog krsta ı drugih humanih društava.

— Br. Ing. Oskar Grof održao je predavanje
„O blaženopočivšem Viteškom Kralju Ale-

ksandru I. Ujedinitelju kao ljubitelju arhi-
tekture, umjetnosti ı tehnike uopšte“. Pre-
davač je izneo kako se u prikazima našeg
Velikog Kralja obično iznose samo Njegova
historijska dela kao mudrog državnika i

hrabrog vojskovodje, a retko se iznose nje-
gove ogromnezasluge za kulturni i prosvetni

rad, koje su bile posledica Njegove silne lju-
bavi za sve što je lepo, ukusno ı plemenito.

Obdaren sjajnim intelektom 1 pun osećaja

za umetnička stvaranja, On je tvorac gran-

dioznih ı monumentalnih gradjevina, koje su

pored ostalih Njegovih tvorevina najlepši i

najdostojniji spomenici Velikog Kralja. Pre-

davač detaljno opisuje Zadužbinu na Oplencu,

novi Kraljev dvor na Dedinju, Njegošev grob
na Lovćenu, Studentski dom Kralja Aleksan-

dra I. u Beogradu, Kraljeve vile ı lovačke

dvorceı t.d. ı svoje izvode ilustruje projek-

cijama slika na platnu. Predavač je nagradjen

burnim pljeskom.

197. sastanak ro. dec. Frekvencija 50°00 %.

Izvinula su se mnoga braća, jer su bila za-

držana Javnim dužnostima na drugoj strani.

Zapisnički se konstatuje da su u nekim slu-

čajevima naši članovi zaprečeni da dodju na

rotarski rad, jer po svom pozivu ı položaju

moraju da ispune svoje obaveze na drugoj

strani, a koje obaveze često imaju karakter

rotarskog rada. Na ovom sastanku vodjena

je diskusija o pripremama za 200. sastanak

našeg kluba. Saslušan je referat br. Ahmeta

Sefiéa koji je bio u Mostaru i sa zaintere-

sovanima odrzao sastanak u pogledu osni-

vanja novog Rotary kluba u Mostaru. Pre-

ma izveštaju br. Sefića nalazi se osnivanje

novog kluba u završnoj fazi. — Br. Vaso
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Ristić opširno je referisao o svom putu u

Beograd u svojstvu delegata Trgovačko-indu-

strijske komore iz Sarajeva na medjukomor-

sku konferenciju u Beogradu, na kojoj su

tretirana mnoga pitanja koja se odnose na

novi poreski zakon, pitanje razreza tečevina

i t.d. On je saopštio zaključke ove kon-

ferencije kao i rezultat vodjenih razgovora

sa pomoćnikom g. ministra finansija.

199. sastanak 17. dec. Frekvencija 80°76 %.

Izve’teno je da „Prosveta“ priredjuje u ne-

delju komemorativnu sednicu u spomen po-

kojnom Vasilju Grgjiću u narodnom pozori-

štu, kojoj su dužni prisustvovati svi rotari

koji se toga dana zadese u Sarajevu. Br. Ivo

Stražičić održao je prvi deo svoga preda-

vanja i zvanja: „Uzroci dekadence štampe

kod nas.“ On je veoma interesantno izložio

stanje štampe kod nas 1 nabrojao njene glavne

mane ı nedostatke. Izneo je svoja opažanja

o tome kakva bi štampa kod nas trebala da

bude i nagovestio je da će uskoro obraditi ı

drugi deo svoga predavanja.”

199. sastanak 31. dec. Frekvencija 61°53 %.

Pročitan je u cjelosti izvod iz predavanja

pretsednika R. C. Pančevo br.Isailovića: „Šta

su potrebe naše zajednice i šta bi mi rotari

mogli učiniti u tom pogledu“, uz odobravanje

sve braće. Br. Dr. Aco Babić najavio je svoj

referat o knjižici rotara Dr. Spišića o pomoći

sakatoj djeci. Br.Ing. Makso Goldberg pri-

loživo je o Božićnim praznicima u naš fond

za nevoljne Din 250— па Сети 51 ти зуа

braća zahvalna. Pretsednik Dr. Davidović

čestitao Je braći nastupajuće praznike ı svima

Želi sretnu Novu godinu 1935.

U mjesecu Januaru naš je klub održao samo

dva sastanca ı to na 21. in 28. Ostali su

sastanci morali otpasti poradi blagdana.

200. sastanak zr. Januara. Frekvencija go %.

Gosti rotari: Andrija. Ćurlin, R. C. Dubrov-

nik, Ludwig Heinrich Jungwinckel, R. C.

Villach. Na tom sastanku prisustvovali su

mnog! vidjeni naši sugradjani nerotari, koji

su bili pozvani da uveličaju našu svečanost

prilikom 2oo. sastanka. Pretsednik br. Dr. Da-

vidović otvara sastanak ı lijepim ı biranim

riječima pozdravlja sve prisutne goste, ı daje

Jedan kratak pregled biti ı djelovanja rotar-
stva u svijetu ı kod nas. Pretsednik je saop-

štio Čestitke brata guvernera za današnju sve-

éanost, te čestitke R.C. Zagreb i Ljubljana.

Iza toga smo imali kratki spoj ı usali smo

namesto elekričnog svijetla imali lojane sveće.

Pastpresident br. Dr. Aco Babić održao je vrlo

uspjelo predavanje o rotarskoj ideologiji, o

primjeni i praktičnoj vrijednosti rotarskih

principa i o značaju tog pokreta kod nas.

Predavač je bio nagradjen burnim aplauzom.

Naš 200. sastanak obeljezili smo prilogom od

Din 1000'— koji je iznos predan br. Dr. Aci

Babiću da ga razdijeli siromašnim porodi-

ljama koje napuštaju bolnicu. Sastanak je

zaključen u najboljem raspoloženju oko jeda-

naest sati.

201. sastanak 28. januara. Frekyencija 65 %.

Gost rotar: L. H. Jungwinckel, R. C. Villach.

Iza otvaranja sastanka brat tajnik čita pri-

spjelu poštu. Brat pretsjednik komemorira

smrt nedayno preminulog br. Radomira Jo-

kiéa, člana R. C. Beograd. On napominje da

radi neodrzavanja sastanaka ne mogosmo ovo

ranije učiniti. Braća ustaju i kliču pokojnom

br. Jokiću: Slava! Gost rotar Jungwinckel

iznosi u kratkom predavanju svoje dojmove

o lepotama Sarajeva. Br. Nikola Berkovié

održao je veoma interesantno predavanje O

novim financijskim mjerama ministra finan-

cija br. Dr. Stojadinovića za konsolidaciju

novčanih ı kreditnih prilika kod nas. Na ovo

se Je predavanje nadovezala veoma interc-

santna diskusija u kojoj su mnoga braća su-

djelovala. Na prijedlog br. Dr. Voje Besa-

rovića zaključeno Je da se ovo predavanje

br. Berkovića umnoži i pošalje svim našim

klubovima. Zaključeno Je da se predavanje

pokojnog br. Vasilja Grgjića, koje је brat

tajnik preveo na engleski, dade u štampu.

x

R. C.– SKOPLJE
Sastanci (Meetings): Petak (Friday) 20.00

Hotel Bristol

205.sastanak 4. jan. Frekvencija 64°28 %.

206. sastanak 11. jan. Frekvencija 60°71 %.

207. sastanak 18. jan. Frekvencija 64°28 %.

208. sastanak 25. jan. Frekvencija 53°57 %.

Na sednici od 4. januara gost kluba g. Mita

Sudžić, upravnik Ureda za osiguranje rad-

nika u Skoplju, održao Je predavanje o temi

„Ured za osiguranje radnika ı njegov rad u
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Vardarskoj banovini“. Na sednici od 11. ja-
nuara br. Miroslav Janićijević, šef glavne
carinarnice skopske, odrzao je predavanje
»Statisticki uporedni pregled Kraljevine Jugo-
slavije o uvozu i izvozu robe i vrednosti u
dinarima u prvom polugodištu 1933/1934“.

Na sednici od i8. januara br. Dobrosav
Kamperelić, direktor skopskog filijala Držav-
ne hipotekarne banke, govorio je o temi
„Državna hipotekarna banka i njena delat-
nost sa statističkim pregledom poslovanja u
Vardarskoj banovini“. U svom lepom i in-
teresantnom predavanju br. Kamperelić je
naročito istakao činjenicu, da je kreditima
Hipotekarne banke omogućenaživa gradjevna
delatnost u Skoplju i nekim drugim južno-
srbijanskim  varošima za ovih poslednjih
godina.

Predmet predavanja br. Borivoja Miluti-
novića, koje je održano na sednici od 25. ja-
nuara, bio je „Pitanje kulture maka i mo-
gućnost preorientacije“. Pošto je u svome
odličnom predavanju u kratko prikazao ve-
liku važnost maka za Južnu Srbiju, brat
Milutinović je govorio o kulturama, koje bi
ga trebale da zamene, pošto je gajenje maka,
u vezi sa Ženevskim konvencijom, ograni-
čeno. Mnogi članovi našega kluba uzeli su
zivog učešća u akciji odbora za socijalnu
pomoć, kako svojim novčanim doprinosima
tako ı vršenjem dužnosti odborovih funkcio-
nera. Sem toga, ı sam klub je priložio rooo
dinara, na ime pomoći djačkim trpezamapri
skopskim osnovnim školama „Gjure Jakšića“
ı „Njegoša“. U članstvu nije bilo nikakovih
izmena. Ali, naš brat Bora Milutinović, do-
sadašnji načelnik Poljoprivrednog Odelenja
Banske Uprave, postavljen je za načelnika
Ministarstva  Poljoprivrede, te će nas počet-
kom februara ostaviti.

ба о Је ЊЕ

Sastanci (Meetings): Sreda (Wednesday) 20.30
Hotel Bellevue

 

192. sastanak >. jan. Frekvencija 83°33 %.
Brat Lujo Rismondo predao je ostavku na
članstvu kluba iz zdravstvenih razloga. Brat
Šoljan ponovno je dodijeljen na rad u Split

i preuzima tajništvo. Brat Markov izvJešćuje
o domaćim klubovima i o primljenim i po-
slanim čestitkama o Božiću i Novoj godini.
Čita mjesečno pismo brata guvernera. Brat
Petar Rismondo govori o obnovi kluba. Brat
pretsjednik traži da na narednom sastanku
iznese konkretne predloge. Brat Mardežić čita
predlog: nove formulacije rotarskih ciljeva ı
uporedjuje je s današnjom. Brat Petar Ris-
mondo drži dva referata: ı.) „O transfuziji
krvi“ i 2.) „O jednoj zanimljivoj operaciji
koju Je izvršio.“

193. sastanak 9. jan. Frekvencija 83°33 %.
Na ispraznjeno mjesto ceremoniera koopti-
ran je br. Sime Lisi8i¢. Brat pretsjednik refe-
rira o rezultatu glasanja za prijem novih
članova. Br. Šoljan raspravlja o temi „Zašto
sc radja podjednaki broj muške i ženske
djece“, prema današnjem znanju biologije o
tom predmetu. Br. Stanger čita svoj prevod
prekrasne apologije rotarskog prijateljstva od
br. Henrrya. Taj će se prevod umnožiti i po-
dijeliti braći. Bivši brat Lujo Rismondo po-
klonio je fondu kluba i torbi za nevoljne
Din 2oo:—.

194. sastanak 16. jan. Frekvencija 77°77 %.
Prihvaéa se predlog br.Soljana, da se pro-
spektivni članovi pozivaju kao gosti na sa-
stanke kluba prije nego li se izvrši balotaža,
i to u svrhu obostranog upoznavanja. Čitaju
se izveštaji domaćih klubova. Br. Škarica
referira „O odnosuljudi bijele i bojane puti“,
po raspravi bengalskog pisca Nagendra Nath
Gupta.

195.sastanak 23. jan. Frekvencija 88°88 %.
Čita se korespondencija i izvještaji domaćih
klubova. Br. Stanger referira o predavanju
brata Boski u R. CC. Subotica „Medjunarodna
sedmica dobre volje“ ı po referatu br. Kneza
u R.C. Ljubljana o propagandi za Jugosla-
viju u Švedskoj. Br. Mardešić referira iscrpno.
© namjeravanoj novoj formulaciji rotarskih
ciljeva, čitajući na koncu i svoju formula-
ciju sa obrazloženjem. Njegova formulacija
dobro se dojmila braće, pak će se čitav taj
referat umnožiti ı razdijeliti im da bi debata
o njemu bila povedena sa što više spremc.
Brat pretsjednik Stipanović drži zatim referat

„Odakle riječ pfaros za svjetionike“.

196. sastanak jo. jan. Frekvencija 77'77 %.

Čitaju se pisma R.C. Dubrovnik u stvari
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putovanja jugoslovenskih rotara u Englesku

prigodom industrijske izložbe, zatim izvje-

štaji domaćih klubova ı mjesečno pismo brata

guvernera. Po njegovoj želji diskutuje se o

„Jugoslovenskom Rotaru“. Brat pretsjednik

čita iz pisma sekretara za Evropubr. Pottera.

Na predlog br. Mardešića votira se jednom

siromašnom i bolesnom apsolventu tehnike ı

inžiniru Din roo'— kao pomoć za prevoz

pokućstva u zdraviji stan. Svojevremeno је

istom inžiniru nakon svršenih nauka bila vo-

tirana izvjesna suma za takse za diplomu.

x  
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ЕЦ
У R. C. SOBOTICA

Sastanci (Meetings): Sreda (Wednesday,) 20.00
Hotel Srpski Kralj

242. sastanak 2. jan. Frekvencija 66°67 %.

Pretsednik Dr. Martinis

koja su ga posetila o Novoj godini. Izrazuje

zahvaljuje braći,

nadu, da će klub u godini 1935. prionuti

svim silama ı svom ljubavi uz posao oko

ostvarenja visokih ciljeva rotarstva. — Brat

Popov drži predavanje po temi: „Kreditna

politika novčanih zavoda“. U svom stručnom

i iscrpljivom predavanju iznosi predavač pa-

ralelu izmedju načina kreditiranja naših nov-

čanih zavoda pre rata, te načina posle rata,
u punoj konjunkturi. — Iz ove paralele iz-

vodi zaključke, koji su doveli do uzdrmanja

novčanih zavoda, odnosno do današnje ban-
karske krize. — Potom brat tajnik Roth op-
širno podnosi članstvu polugodišnji izveštaj

o radu kluba. U svom opširnom i iscrpljivom

referatu iznosi tajnik rad pojedinih kompo-
nentnih odbora, te samoga kluba kao celine.

Postignuti rezultati skromni su, no ipak za-

dovoljavaju, a to i tim viSe, ako se drzi pred

očima, da smo u svom radu vazda nailazili

na zapreke. Nada se pako, da će nam uspeti
ukloniti sve zapreke i nesmetano produžiti
zada¢u, Који smosi stavili. — Iz predava-
nja proizlazi, da je naš klub učestvovao na
svakoj karitativnoj akciji. — Prosečna fre-
kvenca za minulo polugodište iznosi 64'95 %.
U klubu je održano 7 predavanja i ı6 refe-
rata. U ove referate nisu, naravno, ubrojeni
tajnički referati, te referati izvestitelja o stra-
noj pošti. — Izveštaj o polugodisnjem radu
uzima se bez debate na znanje, a bratu taj-

niku Rothu izriče se na njegovom pozrtvov-

nom radu u klubu kao i na izradbi samoga
izveštaja zapisnička hvala.

243. sastanak 9. јап. Frekvencija zr·4o %.
Odobrenjem upravnog odboračita brat taj-

nik Roth frekvence pojedinih članova u mi-

nulom polugodištu. Visoke frekvence, a na-
ročito pako ona brata potpretsednika dra

Pavlovića, koja jedina iznosi 100 %, budu
burno pozdrayljene. — Nedovoljne frekvence

uprava je ispričala uvazivsi razloge izosta-

cima. — Gradsko načelstvo u Subotici sa-

zvalo je sednicu sviju klubova ı korporacija

u cilju zajedničkog rada oko nakazivanja
zimske pomoćisirotinji. Za naše delegate na

tu sednicu imenovana su braća Kapamadžija
ı Roth. Ostali deo sastanka prošao je u

čitanju pošte te referatima o stranoj pošti.

244. sastanak 16. jan. Frekvencija 80:92 %.
Na ,,Ladyes night-u“ u Beogradu, uoči pra-
voslavne Nove godine prisustvovalo je се-
tvero naše braće s gospodjama. — Brat pret-
sednik Dr. Martinis isporučuje članovima po-
zdrave braće iz Beograda. — Pastpretsednik

brat Kapamadžija referiše o sednici u grad-

skom načelstvu radi nakazivanja zimske po-

moći sirotinji. Saopštuje, da je odlučeno, da

će se prilozi u korist zimskog. fonda skup-

ljati na ulici ı u kućama. Nadalje, da će se

od svih nameštenika na teritoriju grada Su-
botice kroz naredna tri meseca odbijati po
ı % od prinadležnosti u korist istog fonda.
— U vezi jevtinijeg smeštenja našeg Štiće-
nika mladoga Mezey-a referiše brat potpret-
sednik Dr. Martinis, da je zamolio brata
Ostovića, pretsednika zagrebačkog bratskog
kluba, da izvidi, ne postoji li mogućnost, da
se naš štićenik jeftinije, no ipak odgovara-
jući smesti, kako bi mogao bez smetnje dalje

da uči. Izveštuje o odgovoru brata Ostovića,

kao ı to, da nam Je bratski klub u Zagrebu

stavio na raspolaganje svotu od Din soo'— u

korist fonda za školovanje mladog  Mezey-a.

Na prilogu se klubu u Zagrebu izriče naša

topla hvala.

245. Sastanak 23. Jan. Frekvencija 7r·4o %.

Brat Sokčić drži treći ı poslednji deo svo-
Jega predavanja: „Novine, novinari ı pu-

blika“. U tom zadnjem delu svog predavanja

zadržava se predavač poglavito na čitalačkoj
publici, te živim bojama karakteriše pojedince
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čitalačke slojeve. Iznosi nadalje kontakt koji
se ispostavlja izmedju urednika ı čitaoca, te
izvodi zaključak, da samo one novine pret-
stavljaju važan faktor u životu jednog na-
roda, kod kojih je što presniji odnos izmedju
urednika i publike. — Ostali deo sastanka
prolazi u čitanju pošte i izveštaja, te admini-
strativnim poslovima.

246. sastanak 30. jan. Frekvencija 71°40 %.
Brat dr. Kendjelac referi$e opSirno o pre-
davanju, koje je odrzao u Rotary klubu u
Grazu rotar Dr. Anton Leb, profesor univer-
ziteta u Grazu potemi: ,,Psihi¢ke pretpo-
stavke u medjunarodnom služenju“. Ovaj
zanimiv referat naišao je odobrenje sviju
članova. — U svom tajničkom referatu iz-
veštuje tajnik brat Roth, da će se distriktna
konferenca, na kojoj će uzeti učešća i rotari
Headi Potter, održati dne 26., 27.1 28. aprila
o. god. u Ljubljani. — Nadalje izveštava
članove, da brat Sokolović, tajnik kluba u
Dubrovniku, organizuje put rotara u Veliku
Britaniju povodom Britanskog industrijskog
sajma, koji će se održati u Londonu. — Vio-
linista Pinkava priredjuje koncerat u Subo-
tici, koji će naši članovi prema silama po-
moći. — Ostali deo sastanka protekao je u
čitanju pošte ı izveštaja.

Xx

R G S UW Š /N Ik

Sastanci (Meetings): Sreda (Wednesday) 20.00

Park Hotel

236. sastanak 2. jan. Frekvencija 81-81 %.
Čitaju se mnogobrojne častitke domaćih i
stranih klubova za Božić ı Novu Godinu.
Po referatima pojedine braće o radu fran-
cuskih, čehoslovačkih, nemačkih i austrijskih

klubova, brat pretsednik saopštava da će se
prijem trojice novih članova obaviti na na-
rednom sastanku o. Januara.

237. sastanak o. januara. Frekvencija 68 %.
Obavlja se svečani prijem trojice nove braće:
Djivovića Tedija, profesora Trg. akademije,
s klasifikacijom: srednješkolska nastava; Švr-

ljuge Božidara, ravnatelja „Oceanije“ bro-
darskog a.d., s klasifikacijom: transport, i
Turine Viktora, prokuriste tvrtke „Prvi su-

šački mlin na valjke, Srećko Turina“, s kla-

sifikacijom: mlinarstvo. Obavivši svečani čin
primanja, pretsednik upravlja novim člano-
vima topli pozdrav uz želju da se u našoj
velikoj rotarskoj zajednici dobro snadju i
osećaju držeći se u svom radu i postupcima
uzvišenih rotarskih načela. Iza svečanog pri-
Jema sledio je s-minutni referat brata Retla
»O važnosti lova za privredu“ s naročitim
obzirom na lovni zakon od 5. XII. 1934 ¢.,
a iza ovoga referat brata Dr-a V. Ružića „O

engleskim advokatima“. Oba su referata bra-
ća saslušala s naročitim interesom i pažnjom
ı predavače nagradila oduševljenim i srdač-
nim pleskom.

238. sastanak 16. januara. Frekvencija 8o %.
Brat admiral Salher održaje svoj referat „O
engleskoj ratnoj mornarici“, koji su braća s
naročitim interesom saslušala. Ovaj referat
bio je predgovor predavanju brata Salhera
Које је оп svojevremeno održao djeneral-
štabnim oficirima i po svojim neobično in-
teresantnim navodima pobudio je naročit in-
teres ı pažnju vse braće, koja su nagradila
predavača burnim aplauzom i čestitanjem.
Iza toga brat D-r V. Ružić referiše o svojim
posetama u bratskim klubovima: Beograd i
Karlovac. U ovome poslednjem zastupao je

on naš klub kod inauguracije. Iza izveštaja
braće o radu domaćih klubova, praSkoga i
sofijskog kluba, pretsednik zaključuje sasta-
nak.

239. sastanak 23. januara. Frekvencija 76 %.
Brat pretsednik čestita bratu Očigriji Krsnu
slavu u ime braće koja nisu osobno bila na

slavi, kao ı u ime kluba, čemu se pridružuje

ı brat barun Turković u ime braće koja za

slavu nisu znala, a zatim rodjendan bratu

V. Mikuličiću, čemu se sva braća pridružuju
i svečare pozdravljaju. Iza pozdrava brata

DJ. Ružića iz Pokljuke ı brata Antića iz

Kranjske gore, te izveštaja brata pretsednika
da je suma od Din 22%'—m, sakupljena od
25-rice brade i da ¢e je brat tajnik dostaviti
bratskom klubu Zagreb kao doprinos za re-
gionalnu konferenciju u Veneciji. Iza toga

sledi vrlo interesantan referat brata pretsed-

nika, u kome on lepim potezima prikazuje

sve one mere koje je sadanji ministar finan-
sija, naš uvaženi pastguverner, brat D-r M.

Stojadinović, poduzeo u svrhu poboljšanja

općeg stanja u državi. Podvlači, kako je od
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velike važnosti odluka ministra da se vrate

revolving-krediti Narodne banke, te da se

nakon toga snizuje kamatna stopa; Četiri

glavna državna novčana zavoda unificiraju

se pod nadležnost Ministarstva finansija, do-

pušta se slobodno objavljivanje tečaja dinara

u inostranstvu. Sve su to mere koje će imati

korisne posledice za državu, ı mi možemo

biti uvereni da novog Ministra finansija,

kod svih tih energičnih koraka, vodi ona

svetla parola rotarstva „Služenje zajednici“.

Namaje svima naročito milo, što je sve te

korisne mere preduzeo baš rotar D-r Stoja-

dinović, i uvereni smo da će njemu uspeti

poboljšati ekonomsko stanje zemlje, u čemu

mu želimo svaki uspeh ı uveravamo ga, da

može računati na tesnu i iskrenu saradnju

sviju nas rotara. Referat je neobično pažljivo

i s velikim interesom saslušan, pa su sva

braća vanredno oduševljeno nagradila brata

pretsednika burnim aplauzom. Iza izveštaja

brata Očigrije o Jednom predavanju u R.C.

Temišvar, te o odgovorima na upitni arak

br. s, pretsednik zaključuje sastanak.

240. sastanak 3o. Januara. Frekvencija g2 2.

Brat barun M. Turković drži svoj 5-minutni

referat po zvanju „O agrikulturi“, koji po-

budjuje živi interes kod sve braće koja bur-

nim aplauzom nagradiše brata Turkovića.

Iza njega drži predavanje brat D-r F. Pa-

velić pod naslovom „Ima li advokat pravo

da brani osobu za koju zna da je kriva ı

kako da je brani“. Predavanje je s osobitim

interesom saslušano, jer Je sadržavalo lepe ı

zanimive primere o pravima ı dužnostima

branitelja, čiji položaj često puta ni obrazo-
vani dovoljno ne shvaćaju i ne razumevaju.

Predavać je bio nagradjen burnim aplauzom.

Na to se čita cirkularni dopis brata guver-

пега ı zaključuje se da se njegovim željama

glede izbora novog odbora što pre udovolji,

a Jednako se saopštava ı dopis bratskog klu-

ba Dubrovnik u stvari putovanja u Engle-

sku. Iza izveštaja brata Očigrije da njegov

zavod slavi 4.februara svoju Školsku slavu

i poziva da toj proslavi prisustvuju ı braća

rotari, zaključuje da će braća nastojati da u

što većem broju učestvuju, a ujedno ı to da

se 1 ove, kao ı prošle godine nagradi najbolje
obradjena tema „U miru se razvija narodna

kultura“.

IR, CC, ŠIBENIK

Sastanci (Meetings): Cetvrtak (Thursday) 20.30

Hotel Krka

89.sastanak 3. jan. Frekvencija 77:78 %.

go. sastanak ro.jan. Frekvencija 72°22 %.

gi.sastanak 37.jan. Frekvencija 61-11 %.

92. sastanak 24. jan. Frekvencija 61-11 %.

93. sastanak 31. jan. Frekvencija 88°89 %.

 

  SYR. C. VARAZDIN
Sastanci (Meetings): Petak (Friday) 20.00

Grand Hotel Novak

224.sastanak 5. jan. Frekvencija 86°36 %.

225. sastanak 11. jan. Frekvencija 72°73 %.

226. sastanak 18. jan. Frekvencija 81°82 %.

227. sastanak 25. jan. Frekvencija 81-82 %.

Mjesec je januar obogatio historiju našega

kluba radosnim doživljajem: posjetom većeg,

broja rotarske braće iz Zagreba. Rijetke su

takve zgode u našem klubu ı zato tim sve-

čanije. Tako je i naš sastanak s gostima iz

kumanovskoga kluba imao naročito svečan, a

ipak srdačan karakter. Održan u Starom

gradu, u kuli s metar ı po ı više debelim

zidovima, a malim prozorčićima, uz toplo,

blago, starinsko svijetlo svijeća, bez šlagera

i jazza, a uz pjevanje naših starinskih, za-

gorskih „popevkah“, taj je sastanak bio li-

jepa manifestacija srdačnih, prijateljskih ı

zaista bratskih veza, kakve mogu nastati u

rotarskom svijetu, izmedju muževa koji se

udružiše za to da zajedničkim silama služe

napretku ı sreći cjeline. Ti su radosni osje-

ćaji došli tečajem noći do punog izražaja ı

nije čudo, da se je svima, ı gostima ı doma-

ćinama, duga zimska noć pričinila prekrat-

kom, ta bila Je u beskrajnom skoro nizu

dnevnih jednolikosti tako izuzetno lijepa! —

Naša zahvalnost zagrebačkoj braći za taj

posjet tako je velika, kao ı naša nada, da će

nam oni doskora, ı u još većem broju, opet

iskazati Jednaku pažnju svojim ponovnim

posjetom.

ri. Januara predavao je brat Hršak o ko-

munalnim Stedionicama(iz zvanja) i prikazao

potanko njihov postanak, razvitak i njihovo

značenje u privrednom životu gradova.
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18. januara odrzao je brat Dr. Posmodi
opsezan referat 0 novom zakonu za suzbi-
janje tuberkuloze. Iznio je potrebu da se
osnivaju dispanzeri, ambulante i ležaone za
liječenje siromašnog svijeta, za koji su naši
sanatoriji preskupi. Zato su i nepopunjeni,
dok tuberkuloza sve vise preotimlje mah u
radničkim i seljaékim domovima.

25. Januara odrzao je brat Dr. A. Krajan-
ski vrlo interesantno predavanje „Iz histo-
rije farmacije“, prikazujući razvitak farma-
cije od prvih početaka do najmodernijih ke-
mijsko-farmaceutskih tvornica, a sve na te-
melju lijepih dijapozitiva.
Kako su i frekvencije sastanaka bile dobre,

tri sastanka iznad 8o %, možemo reći mirne
savijesti, da je godina 1934. u našem klubu
u svakom pogledu dobro počela.

Xx

 

R. C VUKOVAR
Sastanci (Meetings): Ponedeljak (Monday) 19.30

Grand Hotel

120. sastanak 2. jan. Frekvencija roo %.
Tom sastanku prisustvovali su i mnogobrojni
gosti (sreski načelnik g. Zdunić, gg. direktori
Garić, Felger, Maksimović, Pfeiffer, profesor
Gruber, Dr. Konigsdorfer, Ing. Simić, Ing.
Pfeffermann, Šel i novinar Selak) jer je klub
slavio oproštaj od stare godine. Tom je pri-
likom pretsednik brat Hideghethy pozdravio
goste srdačnom dobrodošlicom i u kratkim
crtama izneo najvažnije ciljeve rotarstva.
Tajnik brat Steiner referisao je o radu kluba
u minuloj godini, iznašajući sve važnije do-
godjaje, održana predavanja, rad kluba na
kulturnom i humanom polju, te je na taj
način dao vrlo jasnu sliku o intenzivnom
delovanju kluba. Nakon toga održao je brat
Depolo predavanje: Rotarski nacionalizam i
internacionalizam. Njegova su razlaganja bila
vrlo zanimiva, ubedljiva i jasna. Posle spo-
menutih predavanja ı referata produžila su
braća sa svojim gostima u ugodnom raspolo-
zenju daleko preko uobičajenog vremena.
Tom prilikom izrečene su i mnoge srdaéne
zdravice.

121. sastanak 8. jan. Frekvencija 88:90 %.
Prema utvrdjenom radnom programu, ovaj
je sastanak bio posvećen pitanju: Služenje u

>
=

zvanju, osobito u pogledu odnosa prodavaoca
ı kupca. U živoj i interesantnoj debati uče-
stvovala su sva braća.

122. sastanak 16. jan. Frekvencija 100 %.
Otvarajući ovaj sastanak brat pretsednik če-
stita braći ist. prav. vere Novu godinu. Brat
tajnik referiše o domaćim klubovima, a brat
Depolo izveštava o slovenačkim klubovima.
Brat Dr. Lipovšćak referiše o francuskim, en-
gleskim i amerikanskim klubovima zadrža-
vajući se naročito kod izveštaja Mexiko-City,
gde se imade održati ovogodišnja konferen-
cija. Zatim iznaša markantnije stavke iz
budžeta Rotary International. Brat Dr. Mar-
ković izveštava o češkim klubovima navadja-
jući visoke frekvencije pojedinih klubova.
Zatim drži vrlo interesantno predavanje Ro-
tary kluba Praha o „Holanskoj Indiji“. Brat
Ing. Funtak apeluje na braću, da se za na-
rednu debatu o „Služenju u zvanju“ spreme
kako bi ova diskusija bila što plodonosnija.

123. sastanak 2r. jan. Frekvencija 88-90 %.
Brat Dr. Marković izveštava, da u vukovar-
skom srezu ima šestero školske djece, kojoj
Je potrebna hitna prehrana. Pošto je klub u
tu svrhu votirao sumu od 600 Din, brat
Dr. Marković nadovezuje, da će u sporaz-
umu sa sreskim načelstvom ı odnosnim škol-
skim odborima naći u privatnim kućama pre-
hranu za ovu školsku decu. Zamoliće se do-
tične učitelje, da vrše nadzor nad prehranom
ove dece. Brat Wachler predlaže, da se naš
izveštaj šalje redovito i engleskom klubu
Leicester s molbom, da nam i oni šalju svoj
izveštaj. Predlog se prima. Nakon toga odr-
žao Je brat Dr. Lipovšćak svoje predavanje:
»O policiji uopšte“. Na vrlo interesantan
način objašnjava bit policije kao takove, da-
vanjem potrebnih informacija i opisivanjem
karakterističnih činjenica o policiji. Izneo je
potrebne historijske momente te se konačno
OsVrnuo Općenito i na organizaciju policije
u Kraljevini Jugoslaviji. Predavanje je saslu-
šano sa velikim interesom, a predavač na-
gradjen burnim aplauzom.

124. sastanak 28. jan. Frekvencija roo %.
Brat pretsednik ¢estita bra¢i: Djurskom Dra-
gutinu i Tiirk Dragutinu imendan, a bratu
Goldsteinu Arminu rodjendan. Primljeni su
novi članovi. Brat Ing. Rogulić izveštava o

svojoj poseti u osijeckom klubu, a brat

8



A. Steiner izručuje pozdrave od kluba u

Pečuhu. Prigodom diskusije o novoj redakciji

rotarskih ciljeva razvila se poduža diskusija

u kojoj sudeluju mnoga braća, osobito brat

pretsednik, br. Ing. Funtak i br. Dr. Gru-

ber. Pošto se na samoj sednici nije mogla

doneti definitivna odluka, to je izabran uži

odboru koji su ušli osim pretsednika ı braća:

Dr. Lipovšćak, Dr. Marković, Turk Fran ı

Wachsler. Odboru je stavljeno u dužnost, da

formuliše definitivno ovo pitanje.

  БОАPPR CZ JN (G IN. 18, 19
Sastanci (Meetings): Ponedeljak (Monday) 20.00

Hotel Esplanade

Ргозјеспа frekvencija 75 %.

289. sastanak 7. januara 1935. Prvom sa-

stanku u novoj godini prisustvuje kao gost

br. Dr. Peičić, član Rotary kluba Beograd,

koga pretsjednik, kao i svu ostalu braću, naj-

srdačnije pozdravlja. — Brattajnik izvJešćuje

o prispjeloj pošti. Na zamolbu brata guver-

nera preuzeo je naš klub sabiranje priloga

sviju domaćih klubova za regionalnu kon-

ferenciju koja će se ove godine održati u Ve-

neciji. Rotary klub Karlovac u organizaciji

održat će I2.O.mj. svečanu inauguraciju, na

koju nas poizva. ı8 članova zastupat će naš

klub na ovoj svećanosti. — Brat pretsjednik

čita depešu koju je primio od beogradskog

kluba, da je naš br. Edo Marković izabran

za redovnog člana njihova kluba, što braća
osobitim zadovoljstvom primaju na znanje.

Referira zatim o prijateljskom sastanku, pri-

redjenom s.o.mj. po Rotary klubu Varaždin

ı na kojem Je učestvovalo šest braće od našeg

kluba. Sastanak je protekao u vrlo ugodnom

raspoloženju ı bio je odraz iskrenog prija-

teljstva, koje veže bratski varaždinski ı naš

klub. — Slijedi izvještaj br. ing. Košaka o
radu ı dogadjajima u švicarskim klubovima,

a zatim brat pretsjednik zaključuje sastanak.

290. sastanak r4. Januara 1935. Pretsjednik

pozdravlja gosta br. Zdenka Kneza ı ostalu

braću i prelazi se na dnevni red. Brat tajnik

referira O pošti ı iznosi u velikim potezima

rad domaćih klubova. — Pretsjednik saopćuje

da je prema svojedobnom ovlaštenju stavio
Rotary klubu Subotica na raspolaganje soo di-

nara kao jednokratni doprinos za školovanje

njihova štićenika Stevana Mezeja. — Pot-

pretsjednik brat profesor dr. Vladimir Plive-

rić izvješćuje iscrpno O svečanoj inauguraciji

Rotary kluba Karlovac. Svi naši članovi

učesnici na OVOJ svečanosti ushićeni su od

ovog kratkog boravka u krugu braće Kar-

lovčana, koji su zaista učinili sve da svojim

gostima i braći učine boravak što ugodnijim.
I ovim putem izriče se braći u Karlovcu naj-
srdačnija hvala na iskazanom gostoprimstvu.

— Iz engleske rotarske štampe izvještuje
br. ing. Meštrović. Iza ovog zanimivog refe-
rata dobiva riječ brat ing. profesor Calogo-
vić, koji prikazuje u kratkim crtama gradnju

mosta Kralja Aleksandra I. u Beogradu, koji

je pred kratko vreme dovršen ı predan pro-

metu. Najprvo se osvrće na most Beograd—
Pančevo, koji se takodjer nalazi u gradnji,

a zatim prelazi na most Beograd—Zemun.

Interesantni referat salušan je pozorno, i

braća nagradjuju aplausom predavača,a brat

pretsjednik toplo mu zahvaljuje.

2gi.sastanak 21.januara 1935. Zvanicni

posjet brata guvernera dra Viljema Krejéija.

Članovi kluba sakupili su se oko ukusno is-

kiéenog stola da pozdrave svog dragog brata

guvernera, koji Je došao danas u pratnji dvo-

jice Clanova R.C. Ljubljana da posjeti zva-
nično naš klub. U vrlo lijepom govoru po-
zdravlja ga brat pretsjednik u ime kluba.

Iznosi u svom govoru da je naš dragi brat
guverner, kao pravi Slovenac, shvatio tu svoju
dužnost temeljito, kako je to njemu a ı našoj
dragoj braći Slovencima svojstveno. Pod njz--

govim rukovodstvom rotarski se je pokret u

Jugoslaviji proširio, a ugled našeg distrikta
koji su njegovi pretšasnici podigli ı zadržali

na zamjernoj visini, sačuvao je i on u punoj

mjeri. Predaje mu u ime zagrebačkog kluba

album br. Meštrovića kao dokaz koliko za-
grebačka braća njegov rad i požrtvovnost

cijene i kao znak iskrenog i odanog prija-

teljstva koje prama njemu goje. Burni plje-

sak. — Iza pozdrava braće Ljubljanéana i

rotara dra Luigi Piesa, ¢lana Rotary kluba

Vicenza ustaje guverner br. dr. Viljem Krejéi

te se zahvaljuje za pozdravne riječi brata

pretsjednika i za lijepi dar, koji mu je klub

poklonio. Opisuje opseg svoga guvernerskog

djelovanja. Govori o raznim rotarskim pro-
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blemima. Za temeljna naša načela kaže da

su tako uzvišena, tako kristalno čista i tako

tvrda da se na njima ne smije ı ne može

ništa mijenjati niti im treba što dodati. Po-
klanja klubu svoju sliku, čestita mu nalije-
pom i uspješnom radu, želi mnogo uspjeha u

daljnjem razvitku ı svakom pojedinom bratu

želi sreću ı zadovoljstvo. — Slijedi referat

brata tajnika o pošti. Br. Tomljenović iz-
vješćuje o sastanku Rotary kluba Graz, ko-

jemu je prisustvovao dne 16.0.mj., a brat

Warnier o sastanku Rotary kluba Banja

Luka. Br. ing. Alaupovié izvjeScuje o сезко-

slovenskim klubovima. Iza osvrta na nutarnji
i vanjski rad československih klubova iznosi

dva interesantna predavanja, održana u mje-

secu decembru 1934, i to jedno ч К. С. Вгпо

po gen. Klecande o republici Columbiji, a

drugo u R.C. Teplice Šanov po pastguver-

neru Herrmannu o Mandžuriji. — Br. dr. Mi-

ljenko Marković drži zatim stručno preda-

vanje o našem novčarstvu, u kojem prikazuje

sve faze novčarstva od dana ujedinjenja do

danas. — Pretsjednik zaključuje zatim zva-

nični dio sastanka. U prijateljskom razgovoru

produžen je sastanak do polaska vlaka brata
guvernera.

292. sastanak 28. januara 1935. Po otvo-
renju sjednice dobiva kao prvi riječ brat

tajnik za svoj referat o pošti. Brat guverner

zahvaljuje pismeno za srdaéni prijem i dar.

R.C. Maribor poziva nas da sudjeljujemo na

prijateljskom sastanku, koji ¢e biti 8. febru-

ara o.g. u Varaždinu. Društvo prijatelja

Velike Britanije u Jugoslaviji priredjuje izlet

u Englesku, o čemu nas R.C. Dubrovnik

obavješćuje ı poziva na učestvovanje. — Brat

dr. Mlinarić poziva braću na prijateljski sa-

stanak, koji će biti priredjen u petak dne

т. februara na njegovu posjedu. — Kratak,

ali vrlo zanimiv referat dao je danas brat

dr. Ivo Bačić o klubovima, u kojima se go-

vori španjolski. Vrijedno je da se spomene

ovdje akcije Rotary kluba Sorata (Bolivija)

za olakšanje položaja ratnih zarobljenika

bolivijanske vojske u Paraguaju. Akcija se

vrši uz potporu Rotary kluba Asuncion u

Paraguaju ı imala je do sada vrlo lijepog

uspjeha. — Slijedi iza toga predavanje brata

prof. Warniera o „Francuskom institutu“, koji

Je po svom korisnom radu poznat ne samo u

Zagrebu nego ı u ostalim gradovima naše
zemlje. Zadaća je ovoga zavoda da radi na
zbliženju izmedju našeg i francuskog naroda.
Uspjesi, polučeni od dana osnutka do danas,
hvalevrijedni su. Pretsjednik zahvaljuje bratu
Warnieru Sto nas je upoznao sa radom ovog
naučnog zavoda. — Zatim izvješćuje brat
pretsjednik o „Rotary Wihell“ i „Service“,
glasilima klubova RIBI; br. Tomljenovié o
„The Rotarian“, ,Der Rotarier“ i » Jugo-
slovenskom Rotaru“, a brat ing. Alaupovié o
»Ceskoslovenskom Rotarianu“.

x
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Sastanci (Meetings): Cetvrtak (Thursday) 20.00

Hotel Central

 

48. састанак 2. дец. Фреквенција 94:74 %.

Претседник бр. Викерхаузер честита брату

Фрањи Јенчу имендан. Бр. Иван Кон,

нашему претседнику бр. Викерхаузеру

срдачно честита рођендан. Секретар брат

Павешић реферише о стиглој пошти и

примљеним извештајима. За овим прет-

седник обавештава о чартеру, и вече је

протекло у пријатељској дискусији, на-

посе о позивима и програму чартера.

49. састанак 9. дец. Фреквенција 94:74 %.

Свечана седница приликом предаје чар-

тера. (Извештај у јануарском броју «Југо-

словенског Ротара».)

50. састанак 14. дец. Фреквенција 78:94 %.

Брат претседник Викерхаузер наздравља

нашем госту ротару Др. Јосипу Балену,

члану Р.К. Београд. — Бр. Иван Кон

реферише о приликама у друштву уопште

и околини на коју би требала наша сре-

дина да зрачи и утиче. — Бр. Марковић

реферисао је из «Ротариана» за месец

септембар. — Брат Брандајс скренуо је

пажњу на наше локалне проблеме наро-

чито финансијско стање општине. 0 ово-

ме питању говорили су још браћа Петро-

вић, Викерхаузер и Поповић.

51. састанак 21. дец. фреквенција 100 %.

Претседник бр. Викерхаузер наздрављује

бр. Др. Светиславу Поповићу што је по-

стао активним министром, и сви се чла-

нови прикључују са живио! Секретар

bil)



Павешић чита писма брата гувернера,

Р.К. Загреб, бр. Попа, члана Р.К. Вуко-

вар, и честитке наших и страних клубова

које су предане на разгледавање. Оба-

вештава о примљеним извештајима до-

маћих клубова, а стране предаје браћи,

која ће о њима реферисати. — На пред-

лог бр. Махина усвојен је програм рада,

клуба. Предлози одбора за међународно

служење постепено ће се, по могућности,

реализовати. Одређен је уједно четвртак

као дан састанака. Овај дан састанака

нашега клуба примењиваће се од 1. jJa-

нуара 1985. године. Затим је бр. Кон го-

ворио о обнављању чланства. Бр. Новак

о друштву «Насушни хлеб», те је састав-

љен ужи одбор, који преузима бригу 0

организацији и изради детаља за ово

друштво.

52. састанак 28. дец. Фреквенција 77:78 %.

У отсутности претседника седницу води

потпретседник бр. Иван Кон. Секретар

чита програм нашега клуба, који се као

основица раданашега клуба прима. —

Брат Никола Соколовић одржао је свој

реферат: «0 дневним догађајима.» Брат

Махин изнео је по овоме питању писање

руске штампе. Бр. Брандајс допунио је

слику финансијске ситуације бивше оп-

штине и промирене београдске, о којем

питању говори још и бр. Ђорић.

58. састанак 3. јан. фреквенција, 77:78 %.

Како је претседник бр. Викерхаузер не-

што мало болестан, води данашњу сед-

ницу потпретседник бр. Иван Кон. Упу-

ћује прве речи у име свих чланова и не-

посредно честита бр. Оветиславу са истим

братским жељама које му је упутио у

његовој отсутности претседник бр. Викер-

хаузер. Поздравља уједно нашег госта,

г. Душана Бојовића, пуковника. Изве-

штава браћу да смо позвани од Р. К. Бео-

град за заједнички дочек Нове године

13. 0. м. са сестрама и моли чланове да се

у што већем броју одазову. — Секретар

извештава да је данашњи састанак према

нашем програму посвећен «служењу

клубу». Бр. Тодор Махин реферисао је о

дневним догађајима Совјетске Русије и

односима са осталим државама. Бр. Фрањо
Новак реферише из страних клубова и

задржава се и описује рад Р.К. Грац.

Потом бр.Др.Лав Брандајс даје браћи

обавештења о предлогу буџета београд-

cke ошштине. Изнео је разлике, поједине

издатке, редукције, начин израде и слику

земунског буџета. По овоме питању го-

ворили су још браћа Петровић и Поповић.

54. састанак 10. јан. Фреквенција 83:33 %.

Данашњу седницу води бр. Др. Петар

Марковић, члан управе, поздрављајући

браћу и напосе нашег госта неротара госп.

Стевана Мавреновића. — Данашњи са-

станак према нашем програму посвећен

је «служењу у звању». Бр.Махин оба-

вештава о раду овога одбора. Бр. Блауен-

штајнер држи троминутни реферат из

свог звања о каматној стопи. По овоме

питању као и о санацији нашег банкар-

ства говорили су још браћа Петровић и

Брандајс. Настављено је са обавештава-

њем о гратском буџету о којем су питању

товорили и браћа Поповић и Марковић.

Бр. Махин износи питање о потреби и

корисности продубљивања ротарских

идеала. Бр. Пацак обавештава о зимској

помоћи у Земуну. Претседавајући брат

Др. Пера Марковић за овим закључује

седницу и уједно је прочитао распоред

рада «служење заједници», који је пред-

виђен за следећу седницу.

55. састанак17. јан. Фреквенција53:33 %.

Бр. Др. Марковић известио је о дочеку

Нове године са Р. К. Београд а брат прет-

седник о новостима из «Њус летра». —

Данашња седница посвећена је служењу

заједници, У име овог одбора узиме реч

бр. Др. Пацак и износида се је одбор са-

стао и претресао питања која спадају у

његову делатност. — Бр. Фрањо Новак

одржао је реферат о пољопривредној ин-

дустрији шпирита.

56. састанак24. јан. Фреквенција 88:89 %.

Брат претседник чита месечно писмо

брата гувернера. У погледу зогодишњице

постанка, Р.И. у суботу 27. фебруара, за-

мишља у договору са београдским клу-

бом заједничку седницу, о чему ћемо се

претходно још договорити. Како је да-

нашња седница посвећена уједно нашим

ротарским публикацијама реферише о

«Њус летру» и новостима из последњег
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броја. За овим је бр. Др. Марковић на-
ставио са занимивим рефератом из по-
следњег броја «Ротариана». Задржао се
нарочито на чланцима: «Развијање етике
у пословном свету» и «Хоће ли се инду-
стријски капиталистички систем одржати
или не.» Брат претседник захвалио је
известитељу па се потом развила ди-
скусија.

57. састанак 81. јан. Фреквенција 72:22 %.
Шретседник поздравља госта неротара г.

Др. Алекс. Авакумовића, саветника Мини-
старства спољашњих послова. Чита ново-
сти из месечног писма европског секре-
тара. Брат Махин реферише о раду Р.К.
Софија. Задржава, се нарочито на преда-
вањима која су у клубу одржана у пр-
воме реду пољопривредна и затим прав-
на. Гост г. Авакумовић захваљује на при-
JaTHO проведеној вечери у нашој средини.
Брат Брандајс обавестио је о општинским
новостима.

 

· Ova sveska ima kao prilog jedanlist sa slikama pretstavnika naših klubova.
 

PRISUSTVOVANJE NA KLUPSKIM SASTANCIMA
Izvjesta] za mjesec januar 1934

 

   

   

    
  

  
   

  
   

  

 

e ~ :

v

·

|

Prosječni см > sus ra | Prosjetni ЈЕ Prosjeéni -5
= ME KLUBA „5 S broj А mjesečni

|

e Primedba
vJ '5-a | članova Та ргосепас

|

& 35 ова članova Ss[a4 са =
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11:75 7834! 4
2| Beograd 3 5270

|

32:30 6140| 3
3| Dubrovnik . 5 18:00

|

14:80 82:22| 5
4| Karlovac . 4 16:00 14:00 8750) 4
5| Ljubljana . 5 37:00

|

30:20 81:62| 5
6| Maribor . 4 33:25 24:50 73:70] 4

7| Novi Sad 4 35:00 30:00 85:71| 4
8| Osijek . 5

|

24:00} 2060] 85:83] 5
9| Рапсеуо . 4. 21:50 17525 80:50] 4

10} Sarajevo . 2 26:00 20:00 76:92 2
11| Skoplje 4

|

2800
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1700

|

60-71] 4
12] Split. 5 18:00 14:80 82:25 5
13| Subotica . 5) 21:00 15:20 12:37) 5
14| Sušak . 5 24:40 19:40 | 79:56 5
15| Šibenik 5

|

1800] 1300] 72:22] 5
16| Varaždin . 4 22:00 17:75 80:68 4
17| Vukovar . 5 18:00 17:20 95:56 5
18] Zagreb 4 50:00 37°50 75:00| 4

Zemun 5 18:00 14:60 81°11 5
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Prosječno: | |_ 2609 | 2009 | 7858 |

Glavni in odgovorni urednik: Dr. Viljem Krejči, Ljubljana, Wolfova ulica Бгој 5/1.
Natisnila Delniška tiskarna, d. d. у Ljubljani. Predstavnik Miroslav Ambrožič.
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